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НА АРЕНАТА ДНЕС: 
Легендарната банда
GRAVE DIGGER
Как англичаните почитат 
Елизабет Втора?

Заразените с Covid-19 в Англия 
се увеличават след отпадане на 
ограничителните мерки

Темите на броя:
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Въвеждат нови икономически 
мерки във Великобритания за 
намаляване на разходите за 

живот

Снимkа: bigstockphoto.com

Български лекар в Лондон
12 години опит в Англия като практикуващ лекар

Dr Stefanova

- Медицински прегледи за шофьорска книжка D4 и таксиметрови шофьори
- Преглежда деца включително новоредени
- Вътрешни болести (кръвно налягане, стомашно-чревно болести)
- Кожни заболявания (екземи, дерматити, акне), гинекологични болести
- Неврологични заболявания (депресии), мускулно-ставни болести (болки в гърба и т.н.)
- Изписва частна рецепта при нужда
- И- Издава болнични при нужда (за училище и др.)
- Изпраща за кръвен тест 

Тел за записване: 077 911 44002
180 Hoe Street, Walthamstow, E17 3AP 
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CARPET CLEANING
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Борнео Кафе Бейкъри
Търси да назначи обслужващ персонал

на пълно работно време (full Time)

Изисквания:
Право на работа във Великобритания

Отлични комуникационни умения
Високо ниво на английски език

Умения за работа в екип 

Предлагаме: 
Постоянен трудов договор

Стартово заплащане от £10.00 на час
Отлична работна среда + безплатна храна 

Месечно заплащане по банков път 
Платено обучение  
         Работа на смени 

 За повече информация, моля позвънете на 
Тел: 07404778916 

емайл: borneocafebakery@outlook.com
Facebook Messenger: borneocafe&bakery
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Трябва да свикнем да живеем с 
коронавирусите
Основният лихвен процент пак 
тръгна нагоре

 на стр. 18

 на стр. 11

 на стр. 16

 на стр. 4

 на стр. 8-9

Вие можете да защитите 
и подкрепите единствения 
български вестник във Вели-
кобритания – БГ БЕН, дори 
и с минимални  финансови 
средства. Това ще бъде знак за 

съпричастност към независи-
мата журналистика и високи 
професионални стандарти.

БГ БЕН не е бизнес, съз-
даден за печалба, а само и 
единствено да е в полза на 

българите на Острова. 
Всяка подкрепа е важна, за-

щото тя показва, че все още 
има хора, които държат на 
качеството и истинските но-
вини!

Нашата банкова сметка е:
PA Events Ltd,
Lloyds Bank
sort code 30-92-90
acc.02271697
Благодарим за доверието!
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Финансовият министър 
на Великобритания Риши 
Сунак представи мерките на 
правителството, които идват 
в отговор на увеличаващата 
се инфлация и повишените 
разходи за живот на дома-
кинствата. В пролетната си 
реч той обяви намаляване на 
данъчната тежест за над 30 
милиона работници, което 
ще се постигне с повишаване 
на праговете за национално 
осигуряване, спестявайки на 
типичните служители над 
330 британски лири годиш-
но от юли. Праговете ще се 
повишат от 1 юли до £12 570 
годишно, като до тази сума 
работещите няма да плащат 
данък върху доходите си и 
вноски за национално оси-
гуряване. 

„Това връща милиарди 
в джобовете на хората в 
Обединеното кралство и 
осигурява най-голямото 
нетно намаление на лич-
ните данъци за повече от 
четвърт век. Подобно на 
нашите действия срещу 
Русия, аз успях да направя 
това поради силната ни 
икономика и трудните, но 
отговорни решения, които 
трябваше да взема, за да 
възстановим финансите 
си след пандемията. На-
маляването на данъците 
означава, че хората полу-
чават незабавна помощ за 
нарастващите разходи за 
живот, предприятията 
имат по-добри условия за 
инвестиране и растеж утре, 
а хората запазват повече 

от това, което печелят за 
години напред“, каза в своя-
та пролетна реч финансови-
ят министър Риши Сунак. 

С 500 милиона британ-
ски лири се увеличава и 
правителственият фонд за 
подпомагане на най-бедните 
домакинства. Финансовият 
министър обяви и решени-
ето за увеличаване на над-
бавката за заетост на 5000 
британски лири и допълни, 
че основната ставка на да-
нъка върху дохода ще бъде 
намалена от 20% на 19% 
през 2024 г., спестявайки 5 
милиарда паунда на общо 30 
милиона работници.

В опит да се намали це-

ната на бензина Риши Су-
нак каза, че за една година 
митото се понижава с пет 
пенса за литър, което вече 
е в сила. Това ще спести на 
семействата средно по £100 
за една кола. 

„Реших, че това намале-
ние ще бъде в сила до март 
следващата година или цели 
12 месеца. Заедно със замра-
зяването това е намаляване 
на данъците тази година за 
трудолюбиви семейства и 
предприятия на стойност 
над 5 милиарда паунда”, 
отбеляза той.

Министърът също така 
определи поредица от мер-
ки, за да помогне на бизнеса 

да стимулира инвестици-
ите, иновациите и растежа 
– включително увеличе-
ние с £1000 на Employment  
Allowment. Канцлерът се 
ангажира да подобри и об-
лекченията за научноиз-
следователска и развойна 
дейност.

Той обаче призна, че 
санкциите, които наложи 
Великобритания на Русия 
заради войната в Украйна, 
ще окажат влияние върху 
икономическото възста-
новяване на страната след 
пандемията от коронавирус. 
Засега обаче е твърде рано 
да се каже какво ще бъде 
пълното въздействие. 

Последните данни на 
Службата за бюджетна от-
говорност (OBR) показват, 
че прогнозата за растеж на 

брутния вътрешен продукт 
е понижена от досегашните 
6% на 3,8% за следващите 
месеци. През 2023 година 
обаче икономиката ще на-
расне с 1,8%.

Сунак  подчерта, че по-
ниските перспективи за 
растеж не са се  отразили 
на работните места, а прог-
нозите са, че безработицата 
ще намалява с всяка година. 
Към момента тя вече е от-
ново на ниско ниво, което 
беше характерно за времето 
преди пандемията, а именно 
3,9%.

„Най-значимото въз-
действие на войната е върху 
цената на живота. Covid-19 
и глобалните фактори до-
ведоха до това, че цените 
на стоките и енергията 
са високи. Статистиката 
показва, че инфлацията 
през февруари е била 6,2%“, 
каза още финансовият ми-
нистър. 

Какви са последните дан-
ни, с които Bank of England 
разполага, можете да про-
четете на страница 11. 

Въвеждат нови икономически 
мерки във Великобритания за 

намаляване на разходите за живот
Правителственият пакет ще спести милиард паунда на работещите хора

℄㸄䄄㈄㔄㴄㸄 㼄䀄㸄㠄㜄㈄㸄㐄䄄䈄㈄㸄
ᜄ〄㨄䌄䄄㨄㠄Ⰰ 䔄㬄伄Ⰰ 㼄㸄㌄〄䜄㠄

ጄ㸄䈄㈄㔄㴄㠄 䔄䀄〄㴄㠄
ᜄ〄伄㈄㨄㠄 㜄〄 㼄㔄䜄㔄㴄㸄 㰄㔄䄄㸄

ἄ㔄㨄〄䀄㴄〄 ᰠᴄ〄䄄㬄〄㐄〄ᴠ

㘀　 䴀愀椀渀 䄀瘀攀渀甀攀Ⰰ 䔀渀昀椀攀氀搀 䔀一 䐀䠀
　㜀㠀㐀　㈀㤀㔀㜀㜀

眀眀眀⸀戀愀欀攀爀礀渀愀猀氀愀搀愀⸀挀漀⸀甀欀

Снимка: bigstockphoto.com



БГ БЕН 25 март 2022 г.
Брой 6 (467), Година XIX 3АЛБИОН

Български лекар в Лондон
12 години опит в Англия като практикуващ лекар

Dr Stefanova

- Медицински прегледи за шофьорска книжка D4 и таксиметрови шофьори
- Преглежда деца включително новоредени
- Вътрешни болести (кръвно налягане, стомашно-чревно болести)
- Кожни заболявания (екземи, дерматити, акне), гинекологични болести
- Неврологични заболявания (депресии), мускулно-ставни болести (болки в гърба и т.н.)
- Изписва частна рецепта при нужда
- И- Издава болнични при нужда (за училище и др.)
- Изпраща за кръвен тест 

Тел за записване: 077 911 44002
180 Hoe Street, Walthamstow, E17 3AP 

Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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WWW.CSCSBG.CO.UK

CSCS ТРЕЙНИНГ ЦЕНТЪР В ЛОНДОН НА БЪЛГАРСКИ ЕЗИК 

Tel: 02088081069                                                      Mob:07552442855    

Unit 77 Millmead Business centre, Millmead road, London N17 9QU

Email: info@cscsbg.co.uk
iliyandimitrovtraining@yahoo.com
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След отпадане на всички 
ограничителни мерки сре-
щу разпространението на 
Covid-19 Великобритания 
отчита нов ръст на новоза-
разените. Последните данни 
на националната статистика 
сочат, че с положителна про-
ба е всеки един на 20 души 
в Англия. В Уелс съотноше-
нието е 1 към 25, а в Северна 
Ирландия и Шотландия – 1 
на 14 души. 

Най-много заразени във 
Великобритания има във 
възрастовата група от 30 
до 39 години - 878,7 на 100 
000 души от населението, 
а най-малко положителни 
има сред децата до четири-
годишна възраст - 286,5 на 
100 000 души. 

Тревожен е фактът, че 
процентът на приетите в 
болница също отчита леко 
увеличение и достига до 
13,38 на 100 000 души от 
населението.

Притесненията от 
COVID-19 са на най-

ниското си ниво
Независимо от увеличава-

щите се случаи на заразени с 
коронавирус, притеснения-
та на хората от инфекцията 

в момента е на най-ниското 
си ниво. Едва една трета 
(33%) от възрастните съоб-
щават, че са много или доня-
къде притеснени за ефекта 
от пандемията от Covid-19 
върху живота им. Тази ци-
фра е намаляла от 41% през 
предходния период и е на 
най-ниското си ниво от 
началото на пандемията, 

отчитат от националната 
статистика.

Последните данни от про-
учването на мненията и 
начина на живот също по-
казват спад в социалното 
дистанциране. Около 28% 
от възрастните вече съоб-
щават, че винаги или често 
спазват социално дистан-
циране, което е спад от 32% 

през предходния период. 
Тази цифра също е на най-
ниското си ниво от септем-
ври 2020 г.

Повече хора с 
увреждания смятат, че 

трудно ще се върнат 
към нормалното

Около един на всеки шест 

души с увреждания смятат, 
че животът им никога няма 
да се върне към нормалното 
си състояние след панде-
мията от  коронавирус. В 
същото време почти 1 на 
всеки 10 възрастни без ув-
реждания твърдят, че жи-
вотът им вече е нормален.

Британците, които имат 
хронични заболявания, са 
по-склонни да избягват мес-
та със струпване на много 
хора, а също и да избягват 
близък контакт с тези, с кои-
то не живеят, и да прекарват 
повече време у дома заради 
коронавируса.

Доктор Майк Гент от 
Агенцията за здравна си-
гурност на Обединеното 
кралство коментира, че 
COVID-19 циркулира на все 
по-високи нива, но тежките 
заболявания и приетите в 
болници са все още на ниски 
стойности. Важно е обаче, 
докато хората се научат да 
живеят с коронавируса, 
да спазват необходимите 
стъпки за ограничаване на 
разпространението на ин-
фекцията.

Отпаднаха ковид 
тестовете за 

пътуващите до Англия
Независимо от увеличава-

щите се случаи на заразени, 
в Англия преди близо сед-
мица бяха отменени послед-
ните ограничителни мерки, 
свързани с коронавируса, 
които касаят пътуващите до 
страната. Вече не се изисква 
пристигащи от чужбина да 
правят тест за коронавирус 
преди или след пътуване, 
както и да попълват фор-
муляр за локализация на 
пътниците. Това се отнася 
за всички граждани без зна-
чение от ваксинационния 
им статус.

При необходимост от съ-
действие българските граж-
дани в Обединено кралство 
Великобритания и Северна 
Ирландия могат да се об-
ръщат към българското 
посолство в Лондон на след-
ните телефонни номера:  
+44 20 7581 3144; +44 20 
7584 9400; +44 20 75893763.  
Сигнали може да се пода-
ват и на имейл адресите 
на българското посолство 
в Обединеното кралство: 
Consular.London@mfa.bg, 
embassy.london@mfa.bg.

Повече по темата, а 
също и съвети за предпаз-
ване можете да прочетете 
в интервюто с професор 
Тодор Кантарджиев на 
стр. 8 и 9.

Заразените с Covid-19 във Великобритания се 
увеличават след отпадане на ограничителните мерки

На ниски нива остават хоспитализациите 
и смъртността

Снимка: БГ БЕН
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Образование в Лондон, 
Бирмингам или Манчес-
тър чрез правителствени 
фондове с възможност за 
финансиране от държавата 
както за цената на Вашето 
обучение, така и за Вашите 
лични разходи по време на 
периода Ви на обучение.

Във Велико британия 
може да учиш всичко, като 
се започне от изкуства, ме-
дицина, социални и хума-
нитарни науки, икономика. 
Този широк диапазон и гъв-
кав подход на британското 
висше образование показва, 
че си свободен да избереш 
точно това, което искаш да 
учиш и което си избрал за 
бъдеща професия.

Бакалавърските програми 
са с продължителност 3 или 
4 години, като при четири-
годишните специалности 
студентите избират дали 
да включат стаж като част 
от своето обучение. Ма-
гистърските програми са с 
продължителност една или 
две години, а вследствие на 
промените през последните 
години  нараства броят на 
университетите, предлага-
щи онлайн и дистанционни 
магистратури.

Ние предлагаме цялостна 
помощ по кандидатстване и 
уреждане на финансиране 
на обучението, без да ви 
таксуваме и стотинка. Еки-

път ни има над 5-годишен 
опит в тази сфера и имаме 
вече стотици доволни кли-
енти. Курсовете са с различ-
на продължителност и на-
соченост, като занятията се 
провеждат 2-3 дни седмично 
или през почивните дни.

Обучението в универси-
тетите и колежите започва 

всяка година през:
- Януари/ Февруари
- Април/ Май
- Юни/ Юли
- Септември
- Октомври/ Ноември

Какви са ползите от ус-
пешно завършване на ви-
сше образование в Обеди-
неното кралство?

• Завишен доход
• Финансова стабилност
• Път към по-добро бъ-

деще
• Личностно развитие
• Кариерно развитие 
• Увереност
• Разнообразие от спе-

циалности и множество 
работни места

• Световно призната ди-
плома

• Висококачествено обра-
зование

Необходими документи:
- Българска лична карта 

или международен българ-
ски паспорт (с неизтекъл 
срок на валидност)

- CV ( автобиография по 
английски стандарт)

- Английски национално-
осигурителен номер (NIN)

- Мотивационно писмо 
(personal statement на ан-
глийски език, стандарт)

- Диплома за средно об-
разование

New Alternative Path

За повече информация посетете нашия 
уебсайт: 

www.newalternativepath.co.uk 
Обадете ни се на телефон: +44 7861 684639, или 

ни пишете  на newalternativepath.info@gmail.com

Снимкa: New Alternative Path

Снимкa: New Alternative Path
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Адвокати Осборнс пома-
гат на човек, който е пре-
търпял множество нараня-
вания, променили живота 
му, след катастрофа с мотор.

Нашият клиент, който е 
от Унгария, кара мотора си 
в Лондон, когато камион за-
вива на обратно през кръс-
товище и го удря. Инциден-
тът причинява на нашия 
клиент  тежко нараняване 
на брахиалния сплит, което 
довежда до пълна загуба на 
движение на доминиращ 
десен крайник, който впо-
следствие  е ампутиран.

Клиентът възлага на 
Osbornes Law да предявят 
иск за обезщетение и да 
подсигурят най-доброто 
възможно медицинско ле-
чение.

Кейт Милтън, асоцииран 
адвокат в Osbornes Law, в 
екип с унгарския ни юрист 
Даяна Маджар, постигнаха 
споразумение за значителна 
финансова компенсация 
в полза на клиента след 
стартиране на съдебно про-

изводство във Върховния 
съд. Адвокатска кантора 
Осборнс също успяха  да 
му осигурят поставянето на 
частна протеза и интензив-
на текуща рехабилитация, 
която му позволи да използ-
ва бионичната ръка.

Коментари на нашите 
клиенти:

„Толкова съм доволен от 
адвокати Осборнс и екипа, 
който ме представляваше. 
Получих отлични грижи, 
благодарение на добрите им 
връзки с лекари и експерти. 
Никакви пари никога не 
могат да ми компенсират 

нараняванията, които про-
мениха живота ми, но съм 
много доволен от компен-
сацията.”

Правни съвети на 
български език

Знаем, че работата с ад-
вокат е притеснителна за 
много хора. Това е особено 
вярно, когато английският 
не е вашият роден език и 
сте претърпели сериозно 
нараняване. В конкретния 
случай нашият  клиент е 
бил във Великобритания 
само от няколко месеца. 
Следователно нашият юри-
дически екип, който говори 

български, е от решаващо 
значение за отговорите на 
всички ваши въпроси и 
обяснението на процеса на 
български. Ако не говорите 
английски, целият ви случай 
ще се води на български 
език, включително всички 
документи и писма, които 
ви изпращаме.

Какво можете да 
очаквате от вашия 

адвокат
Адвокатите на Osbornes 

Law са признати специа-
листи в подпомагането на 
лица, които са претърпели 
много сериозни наранява-
ния, променили живота им.

Нашите адвокати работят 
усилено, за да сте сигурни, 
че ще получите максимално 
високо обезщетение. Сума-
та, която получавате, трябва 
да покрива всяка загуба на 
приходи и разходите в ре-
зултат на ампутацията. Дру-
ги разходи, включително 
рехабилитация, подходяща 
протеза и адаптация към 

вашия дом и автомобил, 
също ще бъдат взети под 
внимание. И накрая, ние га-
рантираме, че сте обезщете-
ни за болката, страданието и 
страничните ефекти, които 
сте претърпели поради на-
раняването си.

Случаите на ампутация 
могат да бъдат дълги и слож-
ни и следователно целта 
на вашия адвокат ще бъде 
да ви осигури „предвари-
телни плащания“ преди 
постигането на окончателно 
споразумение, което ще ви 
помогне да облекчите фи-
нансовата тежест върху вас 
и вашето семейство.

В допълнение към финан-
совия пакет нашата работа 
е също така да се уверим, 
че имате достъп до най-до-
брите медицински грижи и 
терапия за подпомагане на 
вашата рехабилитация.

Защо да изберем 
закона на Осборнс

Сложният характер на 

ампутационните нараня-
вания и претенции изисква 
експертна консултация от 
специалист по сериозни 
наранявания. Това ще полу-
чите от адвокати Осборнс. 
Ние помагаме на нашите 
клиенти повече от 45 годи-
ни. Нашият отдел за телесни 
наранявания е класиран 
като един от най-добрите  
в Лондон от Chambers UK 
и The Legal 500. Ние също 
фигурираме и в The Times 
Best Law Firm Guide.

Нашите адвокати  работят 
в тясно сътрудничество с 
организацията за подкрепа 
- The Limbless Association. 
Това е благотворителна кам-
пания от името на лица, 
които са претърпели ампу-
тация. Osbornes се гордеят, 
че са в правния им панел.

Свържете се с нашите 
български  юристи на те-
лефони:

07843349633 / 020 76818675 
Елида Димитрова и 07516 
441448 / 020 76819013 Сне-
жина Янкова.

Адвокати Осборнс помагат на човек 
след катастрофа, променила живота му

Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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Свържете се с нас зa безплатен 
съвет на български:

Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013
Snezhina.yankova@osborneslaw.com 

Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675                                                                                                                 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Ние специализираме в случаи на:

>  Трудови злополуки
>  Инциденти в чужбина
>   Пътно-транспортни произшествия
>  Лекарски грешки и медицинска 

небрежност
>  Наранявания получени на 

територията на  частна или общинска 
собственост

>  Инциденти засягащи отговорността 
на собственици и обитатели

>  Наранявания получени в 
обстоятелства на криминални 
престъпления

“Много съм доволен от услугите на Снежина Янкова. За втори път 
тя води съдебните ми дела и спечели и двете. Получих много добро 
обезщетение за случаите. В бъдеще бих използвал услугите й 
отново, ако имам нужда от помощ! Много съм доволен.”

БЪЛГАРСКИ 
АДВОКАТИ В АНГЛИЯ
НАШИЯТ БЪЛГАРСКИ 
ЕКИП Е ТУК, ЗА ДА 
ВИ ПОМОГНЕ!
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Снежина Янкова,
юрисконсулт,
Osbornes Solicitors

Кой закон ви 
защитава от 

инциденти при 
работа с платформа?

Това са регулациите за 
безопасност на труда при 
работа на височина - Work 
at Height Regulations 2005, 
която има отделна секция 
– Schedule 3, посветена на 
инцидентите при работа 
на платформи. Общите 
задължения на работода-
теля, според регулациите, 
включват редовното из-
вършване на оценка на 
риска, инспекции на плат-
формата и осигуряване 
на адекватно обучение за 
работа на платформа.

6 конкретни 
задължения на 

вашия работодател, 
ако работата ви на 
височина изисква 
използването на 

платформа
1. Конструкцията, на 

която платформата се 
крепи, трябва да може да 
издържи на товара

Платформата може да 
бъде закрепена на ске-
ле или, ако е подвижна 
– структурата, на която 
се крепи платформата, е 
вишката. За да е стабилна 
конструкцията, към която 
е прикрепена платформата, 
тя трябва да може да из-
държи теглото на платфор-
мата, материалите, с които 
тя е натоварена, и вашето 
тегло, докато платформата 
е в експлоатация.

2. Конструкцията, на 
която платформата се кре-
пи, трябва да е стабилна

Това означава,  че тя 
трябва да стои на повърх-
ност, която да не поддава 
на нейното тегло, теглото 

на платформата и товара 
върху нея, както и да може 
да поддържа платформата 
на нивото, на което се из-
исква да се работи.

Конструкцията трябва 
да е неподвижна, докато 
вие работите на платфор-
мата. Това трябва да е така, 
дори и когато конструкци-
ята е мобилна.

Много платформи са на 
колелета и честа грешка, 
която работодателите до-
пускат, е да позволяват на 
работниците да използват 
платформи, без преди това 
да са ги застопорили. Ако 
тези платформи мръднат, 
докато работите или се 
протягате, за да вземете 
нещо, можете да изгубите 
равновесие, което може да 
бъде предпоставка за пада-
ния или други инциденти.

3. Платформата трябва 
да се използва за целта, 
за която е предназначена

Една хоризонтална плат-
форма трябва да може да 
издържи натиска, свързан 
с дейностите, които из-
вършвате на нея, без да се 
чупи, огъва или клати.

4. Платформата трябва 
да е издигната по безопа-
сен начин

Два примера за опасност 
са:

• ако платформата е из-
дигната, така че лесно да 
може да бъде помръдната;

• части от нея или пък 
товарът й могат да паднат 
и да застрашат живота и 
здравето на хората под нея.

Освен това тя трябва да 
може да бъде премахната, 
без това да застрашава 
живота на работниците 
или гражданите, които 
минават покрай нея.

5. Работата на платфор-
мата не трябва да предста-
влява заплаха за вас

Инцидентите при ра-
бота на височина посред-

ством платформа често 
настъпват, когато тя не е 
достатъчно широка, за да 
можете вие и вашите коле-
ги да извършвате различни 
дейности на нея.

Повърхността на плат-
формата не трябва да е 
хлъзгава и в нея не трябва 
да има никакви дупки, 
които да създават предпос-
тавки да пропаднете или 
да позволяват падания на 
инструменти от платфор-
мата.

От особено значение е 
разположението на плат-
формата да е такова, че да 
не позволява заклещвания 
между нея и конструкция-
та, до която е разположена.

Например, ако платфор-
мата е издигната посред-
ством скеле, което се на-
мира до стените на някоя 
сграда, и скелето е твърде 
далеч от стените и няма ни-
каква преграда между него 
и стените, луфтът, който 
остава, създава предпос-
тавки за инциденти, тъй 
като вашият крак или ръка 
може да се заклещят.

6. Рискът платформата 
да падне трябва да е све-
ден до минимум

Работодателят е длъжен 
да се увери, че платфор-
мата не е претоварена, не 
се огъва и няма опасност 
да падне.

Ако някое от 
тези задължения 

не е спазено и 
вследствие на това 

сте претърпели 
инцидент,

независимо дали вие ра-
ботите на платформата 
или не, сте в правото си 
да предявите иск за ком-
пенсация заради физи-
ческите ви наранявания, 
както и за настоящите ви 
и бъдещите ви финансови 
загуби. Предявяването на 
исковете за този тип ин-
циденти става по схемата 
„No Win, No Fee”, при която 
вие не плащате нищо на 
вашия адвокат, а след като 
спечелите делото, той си 
взема хонорара за случая 
от ответната страна

Обадете се и говорете на български със Снежина Янкова и Елида Димитро-
ва, които ще Ви посъветват дали може да предявите иск за обезщетение на 
принципа, че не плащате за адвокатските услуги, ако делото Ви не бъде спе-

челено (No Win, No Fee). Позвънете ни на 07843 349 633 и  07516 441 448.

Задълженията на вашия 
работодател при работа 

на платформи
Строителството е една от най-рисковите за инциденти 

на работното място сфери, а работата на височина по-
средством статични или мобилни платформи създава 
предпоставки за множество инциденти – падания, про-
падания на платформата, заклещвания, наранявания, 
причинени от падащи от платформата инструменти, и др.
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- Професор Кантарджи-
ев, отново в Европа има 
притеснение, свързано с 
новия вариант на корона-
вируса, наречен образно 
Делтакрон. Вече има ин-
формация, че той циркули-
ра сериозно там. Във Вели-
кобритания пък виждаме 
нарастване на случаите 
на заболели от Covid-19…

Нови данни за генетич-
ната структура на новия 
вариант няма. Засега пър-
вите данни, които имаме за 
Израел, са, че циркулира ва-
риант с по-голяма заразност 
и много лесно протичане 
на заболяването. В смисъл, 
хората го карат на крака 
и нямат нужда от някаква 
лекарска помощ. А за този 
вариант, за който вие гово-
рите, не знам, не съм чул.

- Но така или иначе, има 
някаква разновидност на 
Омикрон?

Вижте, това е един вирус, 
който прави месечно по 
четири мутации. Вероят-
ността, когато циркулира 
сред хората, всеки един 
вирус, който прави четири 

мутации за месец, да се 
селектира някакъв вариант 
е много голяма. При това 
аз съм доста голям скептик 
и ще ви кажа защо. Първо, 
преди два месеца ни упла-
шиха с някакъв разновиден 
вариант на Омикрон, който 
бил с по-тежко протичане, 
въпреки че по данните от 
секвенирането в Нацио-
налния център по заразни 
и паразитни заболявания 
на България, където се из-
следват   месечно по някол-
костотин проби, мога да ви 
кажа, че този вариант БА.2 
е с много по-малък про-
цент на хоспитализации от 
другия. Затова съм малко 
скептичен към такива бъ-
дещи варианти, защото само 
преди два месеца имаше от 
Кипър данни за генетичен 
вариант, който съдържа 
генетичните белези на Делта 
и на Омикрон. Оказа се, че 
както предположих и аз, 
най-вероятно е лаборатор-
на грешка. И се доказа, че е 
ставало въпрос за недобро 
почистване на апарата за 
секвениране. 

Нормално е да има ръст на 
заболелите от Covid-19 при 
премахване на ограничител-

ните мерки

- Така или иначе, във 
Великобритания има лек, 
поне засега, ръст на зара-
зените с Covid-19, а там 
през  последните седмици 
бяха премахнати всички 
ограничения, свързани с 
Covid-19.

Нормално е при премах-
ване на рестриктивните 
мерки, включително носе-
нето на маски и контрола на 
събирането на много хора 
на едно място, да се стигне 
до увеличаване на случаите. 
Но има и нещо друго. Пре-
махването на ограничител-
ните мерки и носенето на 
маските срещу коронавирус 
доведе до разпространени-
ето на други характерни за 
сезона преди пандемията 
респираторни вируси. Ето 
сега, например, в част от 
Югозападна България, се 
предприемат мерки срещу 
разпространението на грип 
от група А. Затова преду-
предих, че с отпадане на 
мерките в Западна Европа 
срещу коронавируса отново 
ще се върне възможността 
за епидемично разпростра-
нение на сезонния грип. 

-  Лек ръст има и на 
приетите в болница па-
циенти с коронавирус в 
Англия…

Да, независимо от по-ле-
кото клинично протичане 
на Омикрон и неговите 
варианти големият брой 
случаи води и до по-ви-
сок процент на приетите в 
болници.

-  Правилно ли беше, 
според Вас, решението 
така масово  да отпаднат 
почти навсякъде ограни-
чителните мерки срещу 
Covid-19? Избързахме ли 
всъщност с тези решения, 
говоря за България, Вели-
кобритания и ЕС?

Трябва да свикнем да 
живеем с коронавирусите. 
Така, както сме свикнали да 
живеем и с другите респи-
раторни вируси, които не 
са по-малко опасни. Искам 
да напомня на широката 
публика, тъй като в по-
следно време много станаха 
специалистите по инфек-
циозни болести, че преди 
пандемията от коронавирус 
15% от зимния гърлобол и 
20% от сухата непродук-
тивна кашлица се дължаха 
на другите коронавируси, 
които, поради по-лекото си 
протичане, не са били обект 
на регистрация.

Връщаме се към 
старото нормално, но 
с повишено внимание 

и добри хигиенни 
навици

- Тоест коронавирусите 
са циркулирали сред нас и 
преди пандемията. 

Разбира се.

- А защо, според Вас, пре-
ди две години се оказахме 
абсолютно неподготвени?

Целият модерен свят се 
оказа неподготвен. Слава 
Богу, че Господ отново беше 
много добър към чове-
чеството, защото можеше 
да имаме много по-тежки 
последствия. Особено в 
страни като България. 

- А трябва ли да се успо-
кояваме с това, че новите 
варианти, така или иначе, 
протичат много по-леко 
от първоначалните и че 
мерките са отпаднали? 

Това повод ли е за снижа-
ване на бдителността ни,  
можем ли наистина да се 
върнем към предишното 
нормално? 

Още преди две години 
казах, че философията на 
биологичното развитие на 
вирус, причиняващ пан-
демия, става по-лесно за-
разяващ и по-леко про-
тичащ като заболяване. 
Именно това се случи. А 
дали в момента се връща-
ме към старото нормално, 
първо, трябва да си пого-
ворим какво е нормално.  
Нормално е човек по де-
сет пъти да си мие ръцете, 
така сме били възпитавани. 
Някой, ако си мисли, че е 
нормално да не си миеш 
ръцете, прави груба грешка. 
Нормално е да имаш мокри 
кърпички в себе си, нор-
мално е да ги използваш по 
предназначение. Нормално 
е през зимата да използваш 
антибактериални кърпички, 
които са на спиртна основа, 
а през лятото да използваш 
тези, които са с хлорхекси-
дин, тоест на хлорна основа. 
Това за мен е нормалното за 
цивилизования европеец. 
Нормално е да използваш 
задължителните ваксини и 
да обсъдиш със своя лекар 
дали да използваш препо-
ръчителните ваксини. Значи 

връщаме се към нормално-
то, но при спазване на нор-
малните хигиенни норми и 
това ще става постепенно. 
Сега това, което препоръч-
вам на хората, е в градския 
транспорт да ползват пред-
пазните маски, и то N95, ко-
ито имат доказана защитна 
способност. Освен това  да 
си мият много хубаво ръце-
те, да проветряват  помеще-
нията, особено където има 
много хора. Проветрява се 
на всеки половин час. Разби-
ра се, много важно е, който 
е нямал възможност досега, 
за есенно-зимния сезон да 
помисли за уреди за дезин-
фекция на помещенията, 
които са и срещу сезонния 
грип. Такива трябва да има 
в училищата и на местата, 
където има повече хора. 

Второ, трябва да се поми-
сли за трайни дезинфекци-
онни средства, които са на 
базата на нанотехнологи-
ите. Също така  трябва да 
се спазват и някои мерки, 
които не са само за предпаз-
ване от коронавирус, но и за 
останалите вируси. За да  се 
предпазят от всички забо-
лявания, свързани с болки 
в гърлото и хрема, всеки 
есенно-зимен сезон хората 
трябва да използват някои 
спрейове, особено такива, 
които са с наночастици, за 

Трябва да свикнем да живеем 
с коронавирусите

Премахването на ковид мерките ще 
върне отново грипните епидемии

Чака ли ни нова вълна от 
Covid-19? Логичен е този 
въпрос не само за Вели-
кобритания, която отчита 
ръст на заразените с коро-
навирус, но и за целия свят. 
Специално за читателите 
на вестник БГ БЕН потър-
сихме отговор от професор 
Тодор Кантарджиев, изтък-
нат епидемиолог, имунолог 
и микробиолог, който беше 
част от Националния опе-
ративен щаб за борба с ко-
ронавируса при започване 
на пандемията в България. 

Професор Кантарджиев 
е завършил Медицинска 
академия в София. Бивш 
директор е на Национал-
ния център по заразни и 
паразитни заболявания. 
Изненадващо беше увол-
нен от служебния здравен 
министър Стойчо Кацаров. 

Тодор Кантарджиев има 
множество специализации 
в чужбина, включително и 
във Великобритания.

Той е председател на 
Българската асоциация на 
микробиолозите, член е на 
Управителния съвет на Ев-
ропейската конфедерация 
по медицинска микология, 
а също и на Микологичните 
дружества на Франция, Гер-

мания, Швейцария и Люк-
сембург, на Американското 
дружество по микробио-
логия и на Европейското 
дружество по клинична 
микробиология и заразни 
болести.

Професор Тодор Кан-
тарджиев даде специално 
интервю за читателите на 
вестник БГ БЕН, в което 
прогнозира кога ще при-
ключи окончателно панде-
мията от Covid-19.
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ограничаване разпростра-
нението и размножаването 
на вируса в носоглътката. 
Също така много са полезни 
бонбоните с етерични мас-
ла, които ограничават риска 
от респираторни инфекции 
на горните дихателни пъти-
ща. Разбира се, правило № 1 
през есенно-зимния сезон е, 
който е болен, с температура 
и болки в гърлото, с хрема 
или кашлица, да си стои 
вкъщи.

- Много хора обаче карат 
на крак тези заболявания, 
ходят дори и на работа,  
кихат, кашлят…

Те са „герои”. И също така, 
забелязал съм, особено във 
Великобритания, че много 
хора обичат да се хранят 
на публични места – по 
гари, по метра, ръфат се 
разни сандвичи, кроасани 
и закуски. Да се храниш на 
публично място в сезон, ко-
гато има респираторни ин-
фекции, рискуваш в храната 
ти да попаднат аерозоли от 
кашлящи, кихащи хора. И 
ако не са достатъчно чисти 
ръцете, когато се храниш, 
рискът да се разболееш от 
респираторни инфекции е 
много голям. 

- В този ред на мисли, 
събирането по заведения, 
по спортни и концертни 
зали...?

В заведенията е опасно, 
защото с употребата на 
алкохол  хората скъсяват 
физическата дистанция. 
В това няма нищо лошо, 
ако нямаше инфекциозни 
болести. Обикновено хо-
рата, когато пият алкохол, 
говорят високо и отделят 
много повече инфекциозни 
аерозоли. Именно затова 
бяха някои ограничителни 
мерки, които бяха налагани 
за работа на заведенията 
преди време.

- Какво ни костваше 
Covdi-19?

На мен ми костваше ра-
ботата. Един назначен за 
кратко време министър ме 
уволни. 

- А спомняте ли си първи-
те дни на Covid-19, когато 
Вие  бяхте в Националния 
оперативен щаб? Какво си 
мислихте тогава?

Помня 26 февруари 2020 
година, когато за първи път 
влязох в заседателната зала 
на Министерски съвет на 
България и бях назначен в 
НОЩ. Никой не ме е кан-
дърдисвал и не е станало по 
мое желание. Бях назначен 
в щаба, в който влизахме 
четирима лекари. Ръко-
водител беше професор 
Венцислав Мутафчийски. В 
него влязоха Ангел Кунчев, 
главният  държавен здра-
вен инспектор, заместник-
началникът на Военноме-

дицинска академия Димо 
Димов и аз като директор 
на Националния център 
по заразни болести. Сега 
не знам кой влиза в щаба, в 
комитета, те са анонимни. 
Не е ясно ще се  изследват ли 
бежанците за коронавирус, 
няма ли да се изследват, ще 
ги лекуват ли, няма ли да ги 
лекуват…Нищо не е ясно.

- По принцип, бежанска-
та вълна, която идва от 
Украйна, включително и 
към България, може ли да се 
окаже  допълнителен риск 
за разпространението на 
коронавируса?

Ако с този въпрос се за-
нимават достатъчно добри 
професионалисти, те трябва 
да са наясно със заболя-
ванията, които в момента 
има в Украйна, а също и за 
процента на украинците, 
които страдат от опасни 
инфекциозни заболявания. 
Трябва да са наясно за за-
плахата, а също и  какво е 
имунизационното ниво в 
тази страна. Защото през 
последните десет години 
Центърът по контрол на 
заболяванията в Стокхолм 
е предупреждавал за много 
инфекциозни заплахи за 
епидемично разпростра-
нение на заболявания от 
Украйна поради няколко 
причини. Първата от тях е 
занемарен имунизационен 
календар на децата.

В началото на пандемията 
страхът от Covid-19 беше 
неимоверно голям

- Да Ви върна пак към 
Covid-19 и първите дни на 
пандемията. 

Да, на 8-ми март 2020 го-
дина Националният център 
по заразни заболявания 
изолира първите положи-
телни проби за коронавирус 

в България. Един в болни-
цата в Плевен, а другият - в 
Габрово. 

- Имаше ли голям страх 
тогава?

Имаше неимоверно голям 
страх. Всичките ми усилия 
да въведа някакво спокой-
ствие и яснота имаха много 
малък ефект, защото хората 
бяха свръхуплашени. На 8 

март, когато установихме 
първите случаи, цяла нощ 
идваха линейки с проби от 
персонала на болниците, па-
циентите в тях, роднините и 
др. Страхът беше неимовер-
но голям. 

- Какви изводи можем 
да си направим от тази 
пандемия?

Изводите са, че тези, ко-
ито си обичаха работата и 
направиха много за здра-
вето на българския народ, 
спасиха хиляди от смърт и 
тежко протичане на болес-
тта бяха уволнени и отстра-
нени от работа. За мен това 
е изводът. 

А срещу тези, които ста-
ват министри временно, за 
да вземат някой лев, текат 
разследвания. Ако сложим 
някъде имената на почина-
лите, главно заради непра-
вилните мерки на служеб-
ното правителство, което 
направи така, че български-
ят народ да не се ваксинира, 
затова тази пролет „счупи-
хме” световните рекорди по 
смъртност, трябва някой да 
се срамува. А не да се тупат 
по гърдите и да си раздават 
медали. 

- Няма как да не Ви по-
питам и за ваксинирането 
срещу Covid-19. Трябва ли 
хората да продължат да си 
поставят бустерни дози? 
Какво препоръчвате Вие?

Хората трябва да изчакат. 
Сега в момента има нама-
ляване на случаите, трябва 
само да спазват мерките: да 
бъдат в превозните средства 
с маски, да не се събират 
с много хора, болните да 
си остават вкъщи. А  през 
лятото възрастните хора 
с хронични заболявания, 
които не са се ваксинирали, 
трябва да го направят. 

- Ставаме ли свидетели 
вече на края на пандемия-
та?

Да, ставаме свидетели на 
края на пандемията.

- А кога можем да очак-
ваме, че окончателно ще се 
разделим с Сovid-19?

E, ще свикнем да живеем 
с по-слаби варианти на ко-
ронавирусите , както е било 
и преди пандемията. 

- Професор Кантарджи-
ев, нека да изпитам чув-
ството Ви  за хумор и да 
Ви попитам къде се чувст-
вате по-добре – в шоу или 
с бялата престилка като 
лекар и експерт?

Добре се чувствам, когато 
съм изпълнил своя дълг. А 
иначе  по-приятно е сред 
усмихнати хора. 

- А НОЩ успя ли да из-
пълни своя дълг? Каква е  
преценката от дистанция 
на времето?

Успяхме, защото ние спаз-
вахме една стратегия, която 
простите хора не успяха да 
я разберат - казва се „нулева 
толерантност към корона-
вируса”. Това, което прави 
Китай в момента с днешна 
дата. И направихме така, 
че бяхме поздравявани от 
всички колеги от Западна 
Европа като държавата, коя-
то най-добре се справи през 
пролетта на 2020 година. 

- Хората в България оце-
ниха ли го?

Интелигентните хора го 
оцениха, а по-малко ин-
телигентните хора, даже 
злонамерените, го разбраха, 
когато тази есен се изпо-
разболяха семействата им 
и загубиха близките си. 
Вярно, разбраха го, но по 
трудния начин. 

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ

Снимки: Личен архив
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Британският премиер Бо-
рис Джонсън очерта основ-
ните приоритети на прави-
телството в момент, когато 
Русия води война в Украйна. 
Те бяха представени на про-
летната конференция на 
Консервативната партия, 
а речта на Джонсън беше 
изцяло под знака на  пре-
дизвикателствата, свързани 
с военния конфликт.

Министър-председателят 
направи сравнение между 
желанието за свобода на 
британците и това на украи-
нците, представи и визията 
си относно газовите достав-
ки от Русия, като подчерта, 
че е време Обединеното 
кралство да върне контро-
ла върху енергийните си 
доставки. 

„Ние сме с украинския 
народ и сърцата ни са с 
него. Десетки  хиляди хора 
в тази страна отварят 
домовете си за хората от 
Украйна. Ние им казваме 
„Благодаря!“ и ги аплодира-
ме. И с всеки ден, в който 
героичната съпротива на 
Украйна продължава, става 
ясно, че Путин е направил 
катастрофална грешка. 
И трябва да се запитате 
- защо го е направил. Защо 
той реши да нахлуе в тази 
напълно невинна страна?“, 
каза Джонсън.

Според него причината 
е, че той се е уплашил от 
Украйна, защото в Украйна 
има свободна преса и сво-
бодни избори. 

„Точно защото Украйна и 
Русия са били толкова ис-
торически близки, той е бил 
ужасен от ефекта на този 
украински модел върху него 
и върху Русия и е бил в пълна 
паника от така наречена-
та  „цветна революция“  в 
самата Москва. И затова 
той толкова брутално се 
опитва да угаси пламъка 
на свободата в Украйна, за-
това е толкова важно той 
да не успее, защото  побе-
доносният Путин  няма да 
спре в Украйна, а краят на 
свободата в Украйна ще оз-
начава изчезването на всяка 
надежда за свобода в Грузия 
и след това на Молдова. 
Това ще означава  началото 
на нова ера на сплашване в 
цяла Източна Европа, от 
Балтийско до Черно море.  
И ако Путин успее да смаже 
Украйна, това ще бъде зеле-
на светлина за автократи 
навсякъде в Близкия изток 

и Далечния изток. Това е 
повратна точка за света.  
И това е момент на избор“, 
заяви Борис Джонсън.

Според него този избор е 
между свобода и потисни-
чество. Той посочи и колко 
важна е свободата за хората 
във Великобритания и в 
Украйна. 

„И знам, че инстинктът 
на хората в тази страна, 
подобно на народа на Украй-
на, е да избират свободата 
всеки път. Мога да ви дам 
няколко известни скорошни 
примера. Когато британци-
те гласуваха за Брекзит, те 
искаха да бъдат свободни 
да правят нещата по раз-
личен начин и тази страна 
да може да се управлява 
сама. Давам ви и друг при-
мер - когато британското 
население доброволно беше 
ваксинирано с такава неве-
роятна скорост, за разлика 
от много други страни. 
Сигурен съм, че отчасти 
е било, защото искаха да 
избегнат заразяването с 
Covid-19“, посочи още Борис 
Джонсън, като подчерта, че 
желанието на британците 
е било да върнат контрола 
над живота си. 

Правителството 
направи много неща, 

определяни като 
невъзможни

Министър-председателят 
не скри гордостта си от 

нещата, които ръководе-
ният от него кабинет вече 
е постигнал, включително 
и Brexit, а също и бързото 
внедряване на ваксините 
срещу коронавирус и бус-
терните дози.  Джонсън 
изтъкна и факта, че страната 
е начело в подкрепата на 
свободата в Украйна, както 
и относно налагане на санк-
ции за Русия.

„Разбира се, има цена за 
всички тези действия. Но 
цената да не правиш нищо, 
ще бъде много, много по-
висока. Войната на Путин 
има за цел да нанесе иконо-
мически щети на Запада и 
да го облагодетелства. И 
той знае, че с всяко увели-
чение на цената на барел 
петрол с долар той получа-
ва още милиарди приходи 
от продажбите на петрол 
и газ. И това е трагедията 
на ситуацията. Той се е 
подготвял за този момент, 
като тласка въглеводоро-
ди на запад, подхранвай-
ки нашата зависимост, 
създавайки зависимост. И 
сега той иска да отслаби 
колективната воля за съ-
протива, като повишава 
разходите за живот, удря ни 
по помпите и сметките ни 
за гориво. И затова трябва 
да отговорим и трябва да 
направим всичко възможно, 
за да помогнем на хората в 
техните ежедневни разхо-
ди, да помогнем на хората с 
разходите за живот“, обяс-

ни още министър-председа-
телят.

Сред най-спешните мерки 
той открои увеличението на 
заплатите, намаляване на 
сметките за общински да-
нъци, подпомагане на раз-
ходите за гориво, даване на 
допълнителни средства на 
съветите за подкрепа на хо-
рата в особено затруднение.

Великобритания е с 
най-бързо растящата 

икономика в Г-7

От речта на Джонсън 
стана ясно, че традицион-
ният консервативен отго-
вор за силна икономика са 
добре платените работни 
места. Силната програма 
за бустерните дози срещу 
коронавирус е помогнала 
на страната да изгради най-
бързо растящата икономи-
ка в Г-7. Премиерът посочи 
като доказателство за това и 
ниската безработица, която 
вече се връща на нивото 
отпреди ковид пандемията 
и е в размер на 3,9%.

Най-голямата заплаха, 
пред която са изправени 
домакинствата във Вели-
кобритания, са нараства-
щите сметки за гориво и 
енергийния скок. Затова са 
необходими смели стъп-
ки, за да се сложи край на 
зависимостта на Обедине-
ното кралство от руския 
петрол и газа.З Затова, спо-
ред Джонсън, вече е време 
да се поставят под контрол 
енергийните доставки на 
страната.  

„След години на кратко-
срочен план и решения ние 
излагаме  британска стра-
тегия за енергийна сигур-
ност. И ние ще използваме 
по-добре собствените си 
естествени въглеводороди, 
вместо да ги внасяме на 
най-високи цени от чуж-
бина и да влагаме парите 
в банковата сметка на 
Путин“, подчерта Джонсън.

Това обаче по никакъв 
начин не означава, че Ве-
ликобритания ще изостави 
стремежа си към бъдеще 

с ниски въглеродни еми-
сии. Страната ще заложи 
и на ядрена енергия, но не 
само на големите проекти, 
но и на малките модулни 
реактори. Приоритет ще 
бъде създаване на повече 
офшорна вятърна енергия 
и много други инвестиции 
в чиста зелена енергия. 

Според Джонсън това 
може да се осъществи чрез 
чуждестранни инвестиции, 
тъй като има голям интерес 
за колосални дългосрочни 
инвестиции в Британска 
зелена инфраструктура. По 
думите му инвеститорите 
вече са наясно с програмата 
на британското правител-
ство за изравняване на ус-
ловията на живот във всич-
ки части на Острова, а също 
и за връщане на потенциала 
на страната. Те са отчели 
усилията и инвестициите 
за подобряване на пътните 
артерии, включително и на 
железопътния транспорт. 
Всичко това води  до ръст на 
техния интерес към инвес-
тиции в страната. От  друга 
страна,  това ще има голям 
ефект за страната, вклю-
чително за осигуряване на 
допълнителни средства за 
ключови сектори. Джонсън 
смята, че примамлива за ин-
веститорите е свободата на 
живот във Великобритания, 
която обаче не причинява 
вреда на никого. 

Британският министър-
председател беше катего-
ричен, че Великобритания 
ще продължи да отстоява 
свободата на Украйна.

Британският премиер смята, че инстинктът 
на хората в страната, подобно на народа на 
Украйна, е да избират свободата всеки път

АЛБИОН

Борис Джонсън: Време е да върнем 
контрола върху нашите енергийни доставки

Снимка: www.bigstockphoto.com

Снимка: БГ БЕН

Великобритания трябва да си върне контрола над енергийните доставки
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Bank of England отново 
увеличи основния лихвен 
процент, който  скочи с 
0,25% и вече е 0,75%. Това 
е втори пореден скок от на-
чалото на годината и първи 
след инвазията на Русия в 
Украйна. От финансовата 
институция твърдят, че 
работят в тясно сътрудни-
чество с правителството на 
Обединеното кралство, за да 
подкрепи неговия отговор в 
координация с международ-
ните органи спрямо Русия. 

Решението се мотивира с 
факта, че сега има напрег-
натост на пазара на труда, 
продължават и признаците 
на силен натиск върху въ-
трешните разходи и цените, 
а тенденцията е това да 
продължи.

В централната прогноза 
на банката през февруар-
ския доклад за паричната 
политика, публикуван пре-
ди нахлуването на Русия в 
Украйна, се прогнозираше 
по-нисък темп на растеж 
на БВП, пик на инфлаци-
ята през април до 7,5% и 
безработица до 5% до 2025 
година. Сега обаче има го-
ляма вероятност в близките 
месеци да се достигне до по-
голям пик на инфлацията, 
тъй като има сериозен ръст 
на цените на енергията и 
други суровини, а причина-
та е войната в Украйна. Това 
неминуемо ще доведе и до 
скок в цените на хранител-
ните продукти. Ситуацията 
допълнително би могла да 
се усложни, тъй като не се 
изключва възможността от 
прекъсвания на глобалните 
вериги на доставки, кое-
то значително ще увеличи 
несигурността около ико-
номическите перспективи.

От Bank of England очак-
ват глобалният инфлаци-
онен натиск да се засили 
през следващите месеци. 
Растежът в икономиките, 
които са нетни вносители 
на енергия, включително и 
тази на Обединеното крал-
ство, вероятно ще се заба-
вят с по-висок процент от 
прогнозирания до момента.

Инфлацията в 
Обединеното 

кралство ще достигне 
до 8% през второто 

тримесечие на 
годината

В първия месец от годи-

ната икономическата актив-
ност и БВП на Обединеното 
кралство беше по-силна от 
очакваното. Бизнес довери-
ето се запази, но това на по-
требителите намаля, което е 
в отговор на натиска върху 
реалните разполагаеми до-
ходи на домакинствата, 
обясняват в своя анализ от 
финансовата институция. 
Това e въздействие върху 
реалния съвкупен доход, а 
сега вероятно този натиск 
ще бъде значително по-
голям от предвиденото в 
прогнозите от февруарския 
доклад. Причините са свър-
зани с по-слабите перспек-
тиви за растеж и заетост. 
Всичко това ще доведе до 
нарастване на инфлацията, 
която през второто триме-
сечие на годината се очаква 
да достигне 8%. Прогнози-
раното надвишаване на ин-
флацията спрямо целта от 
2%, която си поставя Bank 
of England, в нарастваща 
степен отразява световните 
цени на енергията с допъл-
нителен съществен принос 
от цените на основните 
стоки. 

От финансовата институ-
ция прогнозират, че ако се 
запази последното покачва-
не на цените на енергийните 
фючърси, това ще означава, 
че горните граници на цени-
те за комунални услуги на 
Ofgem отново могат да се 
увеличат през октомври. А 
това неминуемо ще доведе 
до по-висока от април ин-
флация. Очакванията са, че 
след това тя ще започне да 
спада значително, но при 
условие, че цените на енер-
гията спрат да се покачват. 

От банката са категорични, 
че паричната политика ще 
продължи да действа, за да 
гарантира, че дългосрочни-
те инфлационни очаквания 
ще изпълнят основната цел, 
а именно - инфлацията да 
спадне до 2%.

В резултат на шокови-
те сътресения ще има и 
отклонения от основната 
цел, тъй като инвазията на 
Русия в Украйна е оказала 
сериозно въздействие на 
икономиката. 

Глобалната 
икономическа 

перспектива се влоши 
заради войната в 

Украйна
Увеличените цени на 

енергията и суровините 
допълнително ще повишат 
глобалната инфлация на 
потребителските и произ-
водствените  цени в крат-
косрочен план. Като се има 
предвид, че и преди инва-
зията на Русия в Украйна 
вече имаше високи нива, 
това означава, че има реал-
на опасност да се подкопае 
реалният  съвкупен доход 
за нетните страни вноси-
телки на суровини. На този 
фон изникват и въпросите 
около доставките на важни 
суровини за производства-
та, като не е изключено те да 
бъдат сериозно затруднени 
както поради физическото 
смущение, причинено от 
войната  в Украйна, така и 
заради последиците от санк-
циите, наложени на Русия.

Ръстът на БВП в Съеди-
нените щати и в еврозоната 
през четвъртото тримесечие 

на 2021 г. беше като цяло в 
съответствие с очаквани-
ята в доклада от февруари 
и се прогнозираше да бъде 
малко по-силен през пър-
вото тримесечие на 2022 г. В 
Съединените щати потреб-
лението на домакинствата 
се е възстановило през яну-
ари, въпреки че ротацията 
от разходите за стоки към 
услуги беше в застой. Рав-
нището на безработица в 
еврозоната и Съединените 
щати спадна допълнително 
в началото на годината, а 
ръстът на заплатите про-
дължи в Съединените щати.

Данните за китайската 
активност за януари и фев-
руари, взети заедно, вклю-
чително промишленото 
производство и продажбите 
на дребно, бяха по-силни от 
очакваното, отразявайки 
по-малко въздействие от ва-
рианта Omicron по това вре-
ме. След бързото нарастване 
на заразени с коронавирус в 
Хонконг, придружено от ви-
сок процент на смъртност, 
новите случаи започнаха да 
нарастват отново в Китай 
и властите продължиха да 
реагират със строги местни 
ограничения.

От банката отчитат, че 
дори преди последното 
увеличение на цените на 
енергията инфлацията на 
потребителските цени беше 
висока в много икономи-
ки. Годишната инфлация в 
еврозоната се увеличи до 
5,8% през февруари, като 
базисната инфлация беше 
2,7%. Годишната инфлация 
в САЩ се повиши до 7,9% 
през февруари, а базовата 
до 6,4%. 

Опасенията 
за евентуално 

нарушаване на 
доставката на руски 

газ доведоха до 
нестабилност на 

пазара
След нахлуването на Ру-

сия в Украйна цените на 
стоките се повишиха зна-
чително, като същевремен-
но проявяваха изразена 
волатилност. Русия беше 
значителен износител на 
газ, доставяйки около 40% 
от общото количество, из-
ползвано в еврозоната, и 
вторият по големина све-
товен производител на су-
ров петрол. Опасенията, че 
потоците на газ към Европа 
могат да бъдат нарушени, 

доведоха до изключителна 
нестабилност на европей-
ските цени на газа на едро. 
Те се повишиха рязко след 
избухването на войната.

Русия и Украйна също 
са основни производители 
на други суровини, а цени-
те на металите и храните 
се повишиха съответно с 
около 15 и 20% след февру-
арския доклад. Русия пред-
ставлява значителна част от 
световния износ на чугун, 
стомана, никел, алуминий 
и мед, които бяха ключови 
за много производствени 
процеси. Дори се появиха 
съобщения, че някои про-
изводители на автомобили 
трябваше да затворят евро-
пейски заводи заради липса 
на ресурси от региона. 

Русия и Украйна също 
представляват почти 30% 
от световния износ на пше-
ница, а Русия доставя 16% 
от световния тор. Украйна 
беше основен производител 
на неон, който е ключов 
материал за производството 
на полупроводници, а това 
доведе до подновяване на 
натиска върху доставките в 
този сектор.

Увеличението на цени-
те на енергията и другите 
суровини се очакваше да 
засили глобалната инфла-
ция на потребителските 
цени в краткосрочен план, 
директно чрез цените на 
горивата, комуналните ус-
луги и храните, и косвено 
чрез разходите на фирмите. 
Нарушаването на веригата 
за доставки може също да 
доведе до допълнителен 
натиск за повишаване на 
цените на стоките. Като се 
има предвид зависимостта 
на Европа от руския газ и 
фрагментацията на све-
товния пазар, ефектът се 
очаква да бъде по-голям в 
еврозоната и в Обединеното 
кралство. По-високите цени 
биха намалили реалните 
доходи, изостряйки полити-
ческите предизвикателства, 
пред които са изправени 
централните банки по света.

Руската икономика ще 
пострада сериозно заради 
финансовите санкции, обя-
вени малко след началото на 
инвазията. Те са насочени 
към  възпрепятстване на 

търговията с Русия чрез 
ограничаване на способнос-
тта на някои руски банки да 
обработват чуждестранни 
транзакции, особено в дола-
ри, и чрез ограничаване на 
достъпа на някои руски бан-
ки до услугата за съобще-
ния SWIFT, която направи 
обработката на транзакции 
по-скъпа. Транзакциите с 
Централната банка на Русия 
също бяха забранени, което 
ограничава способността й 
да използва международни-
те си резерви за поддържане 
на рублата, улесняване на 
трансграничната търговия 
и дълг за обслужване. 

Към това допълнително 
се наслагва и новината, че 
Съединените щати обя-
вяват забрана на вноса на 
руски петрол. В същото 
време Обединеното крал-
ство обяви, че постепенно 
ще прекрати вноса си на 
руски петрол до края на 
тази година. Европейският 
съюз вече изложи планове 
да намали потреблението 
на руски газ до края на тази 
година с около две трети от 
вноса през 2021 г. 

В същото време сериозно 
въздействие оказа и вълната 
от доброволно изтегляне 
на компании от дейности 
в Русия, която не включва-
ше само високопоставени 
фирми, ориентирани към 
потребителите, но и по-
широк кръг от компании, 
доставящи стоки и услуги 
на руския бизнес сектор и 
минни компании. В края на 
февруари Централната бан-
ка на Русия повиши лихве-
ните проценти от 9,5 на 20%, 
нареди на износителите да 
предадат 80% от валутните 
си постъпления и ограничи 
възможността на резиден-
тите да изнасят капитал от 
страната. От началото на 
инвазията рублата падна с 
около 25%. 

В отговор на икономи-
ческите предизвикателства 
развитите икономики пред-
приеха различни мерки за 
компенсация на инфлация-
та. Дали обаче това ще успее 
поне частично да намали 
негативите от войната в 
Украйна за световната ико-
номика? Отговорите ще 
получаваме тепърва. 

АЛБИОН

Bank of England го 
увеличи за втори път от 

началото на годината

Снимки: БГ БЕНОсновният лихвен процент 
пак тръгна нагоре
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Галерии, музеи, библиоте-
ки и други културни инсти-
туции във Великобритания 
ще могат да се възползват 
от финансиране в размер на 
£48 милиона. По този начин 
ще се подобри достъпът 
на  хората до изкуствата, 
ще се защитят  културните 
ценности за бъдещите по-
коления и ще се стимулира 
икономическият растеж 
чрез тази сфера. 

Финансиране ще получат 
63 организации. Средствата 
се  разпределят чрез три 
потока: 24 милиона бри-
тански лири чрез Фонда 
за културно развитие, 18,8 
милиона британски лири 
чрез Фонда за имоти и раз-
витие на музеите и 5 мили-
она британски лири чрез 
Фонда за подобряване на 
библиотеките.

Новият финансов 
транш ще изравни 

достъпа до култура в 
цялата страна

Много обичани общест-
вени места като Birmingham 
Museum & Art Gallery със 
своята международно важна 
колекция от арт и културни 
предмети, както и музеят 

и бившият свръхсекретен 
център за разбиване на 
кодове от Втората световна 
война Bletchley Park ще се 
финансират с част от тези 
средства. Пари се отпус-
кат и за по-малки  обекти, 
като True’s Yard Fisherfolk 
Museum в Кингс Лин, а 
също и казармата Berwick в 
Нортъмбърланд.

С допълнителните 48 ми-
лиона британски лири кул-
турните  институции ще 
могат не само да продължат 
своята работа, но и ще се из-
равни достъпът до изкуство 
и култура. 

Кейт Мейвър, главен из-
пълнителен директор на 
English Heritage, която упра-
влява Berwick Barracks, каза, 
че тази голяма  безвъзмезд-
на помощ ще помогне да се 
вдъхне живот на казармата 
Беруик, като отключи и вър-
не в употреба празни сгради 
в този огромен обект, който 
е в сърцето на града.

„Нашият проект Living 
Barracks е невероятно въл-
нуващ – спасяване на важен 
исторически обект, осигу-
ряване на крайно  необходи-
ма работа и инвестиции и 

създаване на ново култур-
но, жилищно и търговско 
пространство за Berwick. 
Всички  партньори, участ-
ващи в изпълнението му, са 
доволни от този силен вот 
на доверие към него и бихме 
искали да благодарим на 
правителството за подкре-
пата“, каза Мейвър.

Комисарят по културно 
възстановяване и обновя-
ване Нийл Мендоса заяви, 
че Фондът за инвестиции в 
културата вече е помогнал 
на места като Гримсби и 
Плимут. Допълнителните 
средства  подчертават ус-
тойчивата и необходима 
подкрепа за музеите и биб-
лиотеките. Според Мендо-
са сега има впечатляващи 
проекти за финансиране, а 

това неминуемо ще доведе 
до изравняване на достъпа 
до култура. 

Художници 
и творчески 

организации 
преобразяват 

британски села и 
градове 

Главният изпълнителен 
директор на Съвета по изку-
ства в Англия Дарън Хенли 
допълни, че британските 
художници, творчески ор-
ганизации, музеи и библи-
отеки са експерти в превръ-
щането на села и градове в 
по-добри места за живеене, 
работа и развлечения, а ин-
вестицията означава, че те 
ще могат да помогнат на по-

вече хора в Англия да водят 
по-щастлив и по-креативен 
живот.

Средствата са изключи-
телна помощ за културния 
сектор, още повече докато се 
възстановява от пандемията 
от коронавирус. 

Директорът на Лондон-
ския транспортен музей 
Сам Мълинс заяви, че с до-
пълнителното финансиране 
ще се извършат критични 
ремонти и надстройки на 
историческата сграда на 
културната институция.

Седем регионални орга-
низации получиха пари за 
ръководени от културата 
проекти за възстановяване. 
Музеите в Барнсли се фи-
нансират с почти 4 мили-
она британски лири, за да 
превърнат Elsecar Heritage 
Center в център за културни 
и творчески индустрии.

Културните служби на Съ-
вета на Мидълзбро също ще 
получат подобна сума за ре-
дица проекти, включително 
създаване на  съоръжение за 
печат, ново студио и прос-
транство за галерия в The 
Auxiliarywarehouse, и за фи-
нансиране на нови места за 
културни събития и галерия 
в библиотеката на Карнеги и 
Института за модерно изку-
ство в Мидълзбро .

С допълнителните 
средства се постига 
най-високото ниво 

на инвестиция в 
културата

Чрез Фонда за подобрява-
не на библиотеките двадесет 
и пет библиотечни услуги 
се подкрепят в този кръг на 
финансиране.

Фондът за музейно иму-
щество и развитие (MEND) 
помага за финансирането на 
инфраструктурни проекти 
на музеи и местни власти 
и спешни дейности по под-
дръжка извън техните еже-
дневни бюджети, а по него 
тридесет и един музея в цяла 
Англия бяха подкрепени в 
този кръг.

Миналия месец правител-
ството обяви допълнително 
финансиране на изкуства-
та в размер на 75 милиона 
британски лири, които ще 
бъдат разпределени до 2025 
г. на места, които са били  
недостатъчно обслужвани в 
културно отношение в мина-
лото, като част от работата 
му за подобряване на дос-
тъпа до изкуствата. Заедно с 
новото финансиране общият 
размер на отпуснатото сега 
финансиране представлява 
най-високото ниво на инвес-
тиция на данъкоплатците в 
културата.

Отпускат 48 милиона британски лири 
за опазване на културното наследство

Снимка: bigstockphoto.com

INVITATION
You are invited to an art exhibition 
showcasing the extraordinary 
artwork created by artists of 
Headway East London.

Date: 
Thursday, 31st March 2022

Time: 
6.00pm–9.00pm

Venue: 
Osbornes Law office, 9 Pratt Street, 
Camden Town, NW1 0AE

You will have the opportunity 
to purchase the artwork 
on display and meet the 
artists. All proceeds go to 
Headway East London.

31/03/22
To ensure the safety of our guests we encourage all who 
plan to attend to take a lateral flow test on the day of 
the exhibition.

Drinks and canapés served 
throughout the evening.

RSVP: 
events@osborneslaw.com

АЛБИОН

Повече от 60 галерии, музеи, библиотеки 
получават държавни средства
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”

OSB20050-0502 1700-BG-Ben 127x190mm FA.indd   1 02/06/2020   15:16
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Изминаха горещи 100 дни 
от встъпването в длъжност 
на правителството, начело с 
Кирил Петков. Коалицион-
ният формат на управление, 
което включва четири пар-
тии, засега изглежда ста-
билно като конструкция. Но 
войната в Украйна и българ-
ската позиция относно ру-
ската инвазия постави пред 
министър-председателя Ки-
рил Петков и министрите 
сериозни изпитания, които 
едва ли са предполагали, че 
могат да съществуват. 

В началото на мандата 
си Петков обеща промя-
на, но три месеца по-късно 
българите не са достатъч-
но убедени, че я има. Своя 
принос към разклащане на 
вярата доведе първо скокът 
в цените на тока за бизнеса. 
Това автоматично увеличи 
инфлацията и тя вече е близо 
10%. Докато правителство-
то се опитваше да потуши 
напрежението  с договаряне 
на компенсации за високите 
цени, то беше поставено 
пред нова ситуация с немал-
ко дилеми и бъдещи кризи. 
Този път с рязкото покачване 
на цената на газа.

Стигна се и до критики от 
страна на президента Румен 
Радев към кабинета, в което 
някои политолози видяха 
опит на държавния глава 
отново да вземе превес на 
политическата сцена. 

Приоритет на новото пра-
вителство беше и темата с 

Македония, още една тема, 
по която се чу критика от 
Радев. 

Без съмнение ковид пан-
демията беше едно от сери-
озните предизвикателства 
за властта. Защото тя ед-
новременно трябваше да 
реагира с конкретни мерки 
срещу разпространението 
на заразата и да ги направи 
достатъчно приемливи за 
обществото, за да си спести 
сериозни протести. Стиг-
на се до изработването на 
нова стратегия за борба с 
Covid-19, а недоволството 
беше ограничено само до 
митинги срещу зеления сер-
тификат, организирани от 
партия „Възраждане“. 

Войната в Украйна 
постави сериозни 

предизвикателства 
пред българското 

правителство
Безспорно най-сериозно-

то предизвикателство пред 
кабинета се оказа войната 
на Русия в Украйна. Преми-
ерът Кирил Петков обяви, че 
България изцяло подкрепя 
Украйна в борбата й за сво-
бода, което обаче изобщо 
не се хареса на българите, 
привърженици на Русия, 
които, впрочем, не са никак 
малко. В социалните мрежи 
се заформи вълна от реак-

ции с настояване България 
да запази неутралитет по 
темата. Посещението на 
секретаря по отбраната на 
САЩ Лойд Остин също 
предизвика немалко опа-
сения. След срещата на Пе-
тков и Остин стана ясно, че 
САЩ предоставят една рота 
„Страйкър” на страната ни, а 
според българския премиер 
това е силен знак към всички 
наши съюзници в НАТО. 
Той дори изрази надежда и 
други държави да изпратят 
своите елементи към бъл-
гарската бойна група. Тя ще 
е под командването на Вър-
ховния главнокомандващ 
на НАТО за Европа, но ще 
бъде предложено нейният 
командир да е българин, каза 
Петков. По време на срещата 
с американския секретар по 
отбраната не е обсъждана 
военна подкрепа в Украйна 
от страна на България, а 
подобни твърдения Кирил 

Петков ги определи като 
фалшиви новини.

„Работим заедно по Източ-
ния фланг, работим заедно 
за усилването на НАТО, но 
нищо друго по тази тема не е 
дискутирано“, заяви минис-
тър-председателят.

Петков бе категоричен, че 
борбата с корупцията е още 
една обща задача, тъй като тя 
влияе както на националната 
сигурност, така и на стабил-
ността по Източния фланг.

Способен ли е 
кабинетът да се справи 

с корупцията?
Една от знаковите акции 

на Кирил Петков със си-
гурност беше списъкът с 
19-те имена на българи, за 
които се предполага, че са 
извършили престъпления. 
Министър-председателят 
го предаде на главния про-
курор, а всъщност се оказа, 
че той е направен по статии в 
медиите, издирени в Google.

Преди дни министър-
председателят Кирил Петков 
се срещна с европейския 
главен прокурор Лаура Кьо-
веши. След разговора им 
беше заявено, че Минис-
терският съвет ще стане 
контактна точка за диалог 
с Европейската прокурату-
ра. Създаването на такава 
структура към българското 
правителство беше оценено 
високо от Лаура Кьовеши.  
Тя го определи като „ясен 
сигнал за силен ангажимент 
на най-високо ниво, а  такава 
ангажираност трябва да бъде 
повод за вдъхновение“.

Кьовеши подчерта, че е 
важно в България да няма 
монопол върху властите, 
които могат да изпращат 
сигнали до Европейската 
прокуратура. Обяви, че ин-
ституцията е получила от 
нашата страна рекорден 
брой жалби.  В момента 
текат разследвания по 120  
сигнала. Те засягат измами 
с европейски средства, най-
вече свързани с обществени 
поръчки,  злоупотреба със 

селскостопански субсидии, 
измами в сферата на строи-
телството, както и с фондо-
вете за възстановяване след 
ковид.

Случайно или не, няколко 
дни по-късно бяха арес-
тувани бившият премиер 
и настоящ лидер на ГЕРБ 
Бойко Борисов, неговата 
пиарка Севдалина Арнаудо-
ва и бившият финансов ми-
нистър Владислав Горанов. 
Това предизвика истинска 
буря не само на политиче-
ската сцена, но и сред обще-
ството. Но… всяко чудо в 
България се оказва съвсем 
краткотрайно. Тримата бър-
зо бяха пуснати на свобода 
без повдигнати обвинения. 
Така бурята се оказа само в 
чаша вода, а българите, ко-
ито тъкмо бяха повярвали, 
че промяната е настъпила, 
гневно попитаха: „За какво 
беше всичко това?“.

Премиерът Кирил Петков 
пък  отсече, че България не-
зависима прокуратура няма.

„Изправени сме за пореден 
път пред абсолютен сабо-
таж на прокуратурата 
на Република България под 
ръководството на госпо-
дин Гешев. От това, което 
чухме, от изявлението на 
прокуратурата – укриват 
се документи за искане за 
повдигане на обвинение, с 
които лесно можем да се 
снабдим“, побърза да заяви 
на среднощен брифинг минис-
тър-председателят Кирил 
Петков. 

Премиерът изтъкна, че се 
прикриват и се игнорират 
сведения,  получени от из-
нудваното лице, само и само 
да не се извърши разслед-
ване по закон. „Отричат 
се законови правомощия на 
разследващите органи и се 
спъва дейността на всеки, 
който се опитва да работи 
срещу корупцията в стра-
ната ни. В България неза-
висима прокуратура няма“, 
добавиПетков. 

Според министър-пред-
седателя прокуратурата за 
пореден път се държи като 
адвокат, когато става въ-
прос за хора, обвинени в 
корупция. 

Уклончиви засега могат 
да бъдат отговорите на въ-
проса – дали правителство-
то ще успее да се справи с 
корупцията. Едно обаче е 
сигурно - задържането на 
Борисов, макар и за кратко, 
сплоти редиците на ГЕРБ, а 
партията предприе курс към 
предсрочни избори. Дали 
той ще е успешен, ще разбе-
рем през следващите някол-
ко месеца… Акцията обаче 
накара и много българи да 

се замислят дали наистина 
този път са успели да изберат 
истински курс към промяна, 
или отново влизат в ролята 
на излъганото овчарче...

Премиерът увери при 
отчитането на 100-те 

дни, че промяната 
идва в правилната 

посока
„В деня, в който се заклех-

ме, КЕВР предложи огромно 
увеличение на цената на газа 
и тока точно в началото 
на отоплителния сезон, а 
цените на електроенерги-
ята на световните пазари 
започнаха да се покачват. 
100 дни по-късно обаче КЕВР 
има ново ръководство, което 
следи цените да не се кач-
ват неоправдано в полза на 
определени производители“, 
заявява в своето обръщение 
премиерът. 

Петков е категоричен, че 
вече 100 дни кабинетът за-
държа цените на тока за 
битовите потребители на 
нивата от лятото на мина-
лата година, а през април 
кабинетът ще продължи да 
осигурява огромна финансо-
ва подкрепа за бизнеса с нов 
по-висок таван. Той обаче не 
отрече, че има трудности в 
борбата с корупцията. 

„В сферата на корупция-
та борбата е трудна.  Ре-
ално ние нямаме работеща 
прокуратура и стъпките 
са по-бавни, отколкото ни 
се иска. 100 дни по-късно сме 
на път да закрием порочно 
работещите Специализиран 
съд и прокуратура, готов е 
законът за разследващите 
функции на КПКОНПИ. Г-н 
Цацаров вече не оглавява 
тази комисия“, отчете пре-
миерът Кирил Петков.

По думите му обаче прави-
телството иска още по-бърз 
напредък. 

„Не сме доволни от ско-
ростта, с която идва про-
мяната, но се радваме, че 
бързо или бавно тя идва - с 
по-малки крачки, отколко-
то и на нас ни се иска, но в 
правилната посока“, кате-
горичен е премиерът Кирил 
Петков.

Не са малко обаче полити-
ческите анализатори, които 
вече прогнозират, че съдбата 
на правителството съвсем не 
е розова и сигурна. Причи-
ната е, че поне засега всички 
приоритети изглеждат в 
насипно състояние. Дали 
властта в България ще се 
стабилизира? Отговорите 
не са еднозначни на този 
етап. Едно обаче е ясно – 
правителството е поставено 
в съвсем нелека ситуация.

БЪЛГАрИЯ

Горещи 100 дни за българското 
правителство, ще издържи ли?

Войната в Украйна постави сериозни 
предизвикателства пред властта

БГ БЕН 

Президентът Румен Радев 
заяви, че руската агресия в 
Украйна поставя особено 
остро въпроса за сигур-
ността на страната.  Той се 
срещна с полския му колега 
Анджей Дуда и двамата са 
обсъдили рисковете пред 
държавите от Източна Ев-
ропа заради войната. На 
срещата е разгледана и въз-
можността Варшава да съ-
действа за поддръжката на 
българските изтребители 
МиГ-29, както и съвместна-
та работа в редица области, 
включително на отбраната. 

„Руската агресия в Ук-
райна поставя особено 
остро въпроса за нашата 
сигурност. И тук ние, за-
едно с Полша, сме единни в 
усилията си за укрепване 
на източния фланг на Али-
анса. Нужно е  създаване на 
необходимите условия за 
въвеждане в действие на 
плановете за степенуван 
отговор в зависимост от 
степента на заплахите. 
И формирането на много-
национални бойни групи е 
само част от тези усилия“, 
каза Радев.

Той подчерта, че Бълга-
рия трябва да гради собст-

вен отбранителен капаци-
тет, тъй като страната не 
може да бъде част от новата 
отбранителна концепция 
на Алианса без реални и 
съвременно оборудвани 
способности.

Радев обясни още, че 
критичен въпрос за Бълга-
рия е този, свързан с изтре-
бителната авиация заради 
двигателите на МиГ-29 и 
забавянето на доставката 
на платените от страната 
Ф-16. По време на срещата 
стана ясно, че Полша е 
готова да съдейства за под-
дръжката на изтребителите 
МиГ-29.

Радев: Руската агресия в 
Украйна поставя остро 

въпроса за нашата сигурност

Снимка: www.gov.bg
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Както винаги, обядвахме 
в Бургас – седяхме около 
маса, разположена, както 
винаги, на тротоара, по-
глъщахме храната си и раз-
глеждахме движещите се по 
улицата хора. Лятото беше 
в разгара си и, разбира се, 
пълно с летовници – цяло  
стълпотворение. Отвсякъде 
се носеше глъчка на говоре-
щи за разни мазила жени, 
плачещи за сладолед деца 
и обсъждащи  резултатите 
от олимпиадата мъже. И 
всичко това на различни 
езици – български, полски, 
чешки, немски. Имаше хора 
с кожа  все още като мляко, а 
други с тен като на спасител 
от “Слънчев бряг”. Някои 
дори вече бяха успели да 
получат и рани от изгаря-
нията си. Но въпреки това 
всички бяха с усмихнати и 
ведри лица – доволни, от-
починали.

Тръгнахме отново на път, 
до Царево имахме поне още 
около час път. По шосето 
също имаше много коли – 
едни пристигаха и просто 
летяха да стигнат възмож-
но най-бързо до мечтания 
плаж. Имаше и такива,  ко-
ито се движеха доста по-
бавно, може би отпуската 
им вече беше свършила и 
сега с нежелание и тъга по 
изживяното през послед-
ните две–три седмици се 
разделяха с морето.

В градчето пристигнахме 
в ранния следобяд и веднага 
се отправихме към позна-
та ни от няколко години 
къща с китната градинка и 
дебелата сянка под асмата 
на  беседката. Още щом 
завихме, зад ъгъла видяхме 

малката превита женска 
фигура. Тя,  баба Кера, както 
винаги, си седеше на прага 
на портата. Беше  облече-
на в същата черна, груба 
шаячна пола, както си я  
помнехме от предишната, 
че и по-предишната годи-
на, със същата черна блуза 
и черни вълнени чорапи. 
Черната тензухена  забрад-
ка довършваше тоалета й. 
Черно, като казвам, е силно 
казано. От многото пране, 
слънцето, а и многото годи-
ни те бяха добили тъмносив 
цвят, цвят на пепел. Седеше 
тя, подпряла с ръце главата 
си и разглеждаше минава-
щите пред къщата й курор-
тисти. Седеше и се радваше 
заедно с тях за хубавата им 
почивка,  лятното слънце, 
топлата морска вода. А те 
я отминаваха, без да забе-
лежат, нея, седящата там 
самотна женица.

Още не бяхме наближили, 
и тя ни видя. И отведнъж 
се преобрази. В очите й 
светнаха радостни пламъ-
чета, стана и тръгна да ни 
посрещне. Прегърна ни, 
целуна ни. Очите й дори 
се навлажниха. После ни 
помогна да разтоварим и да 
пренесем багажа в стаята. 
След като се настанихме, на-
правихме кафе и поканихме 
и нея. Седнахме и тримата 
под беседката. Дадохме й  
скромни подаръци – каш-
мирен шал и малко портмо-
не. Тя пък ни  каза, че още 
вчера изгонила предишните 
курортисти, защото искала 
стаята хубаво да се прове-
три. Измела, измила, изчис-
тила и от сутринта седяла 
тук и ни чакала. После ни 
се похвали с новите придо-
бивки. През пролетта синът 

й сложил газов бойлер, на-
правил и лятна кухня. А от 
началото на сезона започнал 
да работи като управител 
на почивната станция на 
някакъв завод.

Побъбрихме още малко и 
отидохме да си отпочинем 
от пътя.

Вечерта, когато седнахме 
да вечеряме, тя дойде при 
нас и ни донесе диня. Беше 
ходила чак до бостана, от 
другата страна на  залива. 
Ние пък й дадохме от на-
шата храна. Отначало леко 
се дърпаше, но накрая прие 
и седна на масата при нас. 
И така беше почти всяка 
вечер. Тя ни носеше пресни 
плодове и зеленчуци, ние 
пък си я гощавахме с какво-
то имаме. За тези двадесети-
на дни той, синът й, си дойде 
два или три пъти, колкото 
да види дали майка му няма 
проблеми с почиващите и 
пак се връщаше в почивната 
станция. 

Една вечер нашата хазяй-
ка седна до нас на масата с 
едно лимонадено шише с 
домашна ракия. И за първи 
път започна да ни разказва 
за живота си. Как се пресе-
лила тук с родителите си, 
бягайки от турците, как се 
оженила, как след това мъ-
жът й се самоубил, защото 
фалирал магазинът му, как 

останала сама с две деца – 
сираци, на ръце. След това 
за пожара, когато изгорял 
целият град – тогава раз-
положен отдругата страна 
на залива, как построила 
с ей тези две ръце къщата 
– сама, само с една пенсий-
ка. После, като пораснал 
синът й, пратила го да се 
учи в София. Дъщеря й пък 
се омъжила и отишла да 
живее чак  във Варна и тя 
пак останала сама. Изучил 
се синът й и се върнал в 
малкото градче. Започнал 
работа в корабостроител-
ницата. Но сега вече друга 
тъга я мъчела. Той вече бил 
преминал в  четиридесетте, 
а все още ходил сам, ерген. 
Дали някога ще се порадва 
на внуци? А и с тази почив-
на станция – непрекъснато 
е там, на работа. Наистина, 
идва си от време на време, 
но за много кратко и пак 
обратно. И тя отново е сама.  
Както разказваше, извед-
нъж стана и влезе в стаич-
ката си.

Времето ни за почивка, 
както винаги, изтече бързо 
и трябваше да си тръгваме 
обратно. На изпроводяк тя 
ни набра хубав голям букет 
цветя от градинката си и 
ни изля менче с вода пред 
колата.

На следващата година се 

опитахме да си запазим стая 
пак там, както през предиш-
ните години, затова й се 
обадихме по телефона още в 
края на пролетта. Той, синът 
й, започна нещо да го усук-
ва – бил дал цялата къща 
на туристическа агенция, 
не знаел дали ще може да 
ни помогне и тям подобни. 
Затова,  когато лятото дойде 
и ние пак се отправихме 
на път към топлото море, 
отидохме първо при наша-
та стара познайница. И тя 
си седеше и ни чакаше пак 
там, на прага на портата си. 
Обаче забелязахме, че сега 
изглежда някак си доста 
по-състарена. Влачеше леко 
единия си крак, придър-
жаше някак си и лявата си 
ръка. Погледът й беше леко 
помътнял. Пак си седнахме, 
там,  под беседката, на хла-
дина. Веднага забелязах, че 
там, в малкото дворче, има 
нещо ново – бебешка ко-
личка. Бабичката ни каза, че 
това е внучето й – било само 
на месец. Разказа ни още, че 
няколко дни след като сме 
си отишли, както си била 
на бостана и... изведнъж се 
намерила в болницата. През 
зимата пък паднала по стъл-
бите и си счупила ръката. 
После?! После синът й се 
оженил и когато се родило 
бебето, тя трябвало да се 

премести в новата си стая. 
Изправи се и ни покани да 
ни я покаже. Минавайки 
покрай количката, хвърли 
скрит поглед към младене-
ца, поглед, пълен с нежност 
и обич, понечи да вдигне  
ръка, за да го погали, но се 
сепна, огледа се и отмина. 
Заведе ни  зад къщата. Там, 
отзад, до лятната кухня, 
имаше нова пристройка, със 
стая, голяма колкото почти 
само за едно легло. Вътре 
беше пълен сумрак. Е, там, в 
ъгъла, имаше едно мъничко 
прозорче –голямо колкото 
носна кърпа. А самото лег-
ло беше застлано със ста-
ри черги. Над него имаше 
малка поличка с витринка. 
Вътре се виждаха шалчето 
и малкото портмоненце. 
Като проследи погледа ми, 
тя каза, че поискала от сина 
си,  когато Господ я прибе-
ре при себе си, в ковчега й 
да сложат и тези неща. За 
тогава ги пазела. 

Трите седмици отлетяха 
бързо и ни се сториха като 
само една. Бяхме си наме-
рили квартира другаде и от 
време на време минавахме 
да се видим със старата ни 
хазяйка. 

Тази година времето беше 
прекрасно, морето тихо, 
водата топла. Срещнахме се 
и с приятели, танцувахме, 
пяхме, веселихме се. Имаше 
попчета, сафриди, раци, 
миди, че и много студена 
бира. Вечерните разходки 
често преминаваха в нощно 
къпане. Събрахме и доста 
тен за зимата. Просто по-
чивахме.

В деня, когато трябваше 
да си тръгнем, минахме и 
покрай бившата ни кварти-
ра. Взехме си “довиждане” 
с милата ни хазяйка. Пре-
гърнахме се, целунахме се. 
Тя, горката, се разплака. 
Ние също.

След около две години по 
една от централните улици 
на града ни случайно видях 
сина на старата ни хазяйка. 
Не му се обадих. Страх ме 
беше да го попитам за ми-
лата баба Кера!

ОчИ в ОчИ

Хазяйката

Анастас Гелев е роден в средата на миналия век. Заради 
зимна буря това е станало в Родопите, град Мадан. Съдба! 
Може би това е причината да обожава тази планина. Бил 
е на няколко месеца, когато родителите му се връщат в 
София. 

Завършил е НАТФИЗ. Работил е в БНТ повече от 25 
години. В САЩ е работил за CMTV, BiT, както и като 
таксиметров шофьор, в строителството и контрактор 
към FEDEX . 

Анастас Гелев има различни хобита, в това число четене 
на книги, гледане на филми, слушане на музика, както 
и готвенето. 

Започва да пише случайно, в момент на депресия. Така 
открива, че може да се спаси от нея.   

Давам под наем голяма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладилник. Две тоалетни и баня, 

градина, барбекю, пушалня, силен интернет. Трета 
зона, идеален транспорт, наблизо 2 станции на ме-
тро, рейсове. Много магазини до нас. 07960402029 

или 07568501117

Ако сте нов в крипто или 
желаете да научите повече, 
тогава каналът IYI Whitelist 

е за вас. 
Ще обсъждаме много 

нови теми, винаги нова 
информация, ще участваме в белите списъци, където 

щастливите победители ще могат да получават 
въздушни токени от проекти или да купуват 

разпределени токени и да препродават по-скъпо. 
Нашите подробни насоки ще ви помогнат с първите 

стъпки в крипто света.
В момента нашият канал актуален Airdrop, където 10 

късметлии ще получат по $50 всеки, всичко, което 
трябва да направите, е да подпишете за нашите Tele-

gram и Twitter канали и да попълните формуляр.
До скоро  

> Телеграм обяви - https://t.me/IYIWhiteListANN
> Телеграм чат - https://t.me/IYIwhitelistidochat
> Twitter - https://twitter.com/IYIWhitelist
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- Здравейте и добре до-
шли в Rock Arena! За повече 
от четири  десетилетия 
творческа кариера на све-
товната метъл сцена, 
какво се промени за Grave 
Digger през всичките тези 
години?

GRAVE  DIGGER: Здра-
вейте! Може да се каже, че 
почти всичко се промени 
за нас през тези четири де-
сетилетия. Предполагаме, че 
в по-ранните дни групата, 
когато бяхме някак по-щури 
и диви, тогава определено 
все още ни липсваше струк-
тура и дисциплина. Малко  
по-късно създадохме наш 
собствен стил, който вече 
толкова години свирим до-
бре. И към днешна дата 
може да се каже, че Grave 
Digger  е като швейцарски 
часовник – добра банда от 
качествени и отговорни 
музиканти, които могат да 
изпълняват всякакъв вид 
шоу и концерти, по всяко 
време и във всеки клуб във 
всички краища от плане-
тата. Не звучи никак зле за 
‘‘bunch of old farts‘‘ като нас, 
нали...;-)

- Преди 38 години старти-
рахте с дебютния  „Heavy 
Metal  Breakdown”, но до 
днес запазихте стабилна 
позиция сред лидерите на 
световната метъл сцена... 
Какво успя да  съхрани гру-
пата през всичките тези 
години на metal glory?

GRAVE DIGGER: Основ-
ното е постигане на една 
цел и незабавно подбиране 
на друга добра такава. Като 
артисти/музиканти най-ло-
шото нещо, което можете да 
направите, е да се копирате 
от албум в албум, разбира 
се, само и единствено кога-
то не сте AC/DC...  Според 
нас, по-скоро трябва да се 
опитате да запазите търгов-
ската си марка, както и това 
да запазите развитието си, 
независмо дали сте банда, 
или соло изпълнител. За-
щото в  момента, в който 
спрете всяка еволюция и 
подобряване,  със сигурност 
вече сте престанали изобщо 
да сте добри. Тогава идва 
моментът на зацикляне и 
обезличаване.

- Да поговорим за вашия 
двадесети албум -  „Fields 

of Blood”, който издадохте 
през 2020, отбелязвайки 
40-ата годишнина на гру-
пата. Как бихте описали 
музиката в този диск, смя-
тате ли, че това е един вид 
завръщане към по-ранните 
„настроения”  на бандата?

GRAVE DIGGER: В този 
албум всички текстове и 
вокални партии са на Chris 
(Boltendahl), докато музи-
ката и аранжиментите за 
всеки отделен иструмент 
– китари, бас, ударни и кей-
борд, този път са дело на 
Axel “Ironfinger” Ritt. Те два-
мата направиха финалната  
структура на всяка песен от 
диска и определено свърши-
ха чудесна работа. Албумът 
е 100% Grave Digger, но с 
малко по-сложни песни, ко-
ито проникват в съзнанието, 
„раздирайки”  всички кра-
ища. Някои фенове трябва 
да слушат албума повече от 
един път, за да постигнат 
пълно въздействие, а след 
това няма да могат да го 
изхвърлят от съзнанието си. 
Нещо като един вид „закон-
на  дрога”,чиято зависмост е 
неизбежна. ;-)

- А относно „The Living 
Dead” (2018) с кои проду-
центи работихте  и каква 
е идеята зад името и визи-
ята на обложката специал-
но на този албум?

GRAVE  DIGGER: Идеята 
зад името и обложката на 
„The Living  Dead” (2018) 
обобщават темите в песните, 
които са предимно за зомби-
та...  Албумът е продуциран 
от Chris Boltendahl, Axel Ritt 
и Jörg Umbreit (In Extremo, 
Iced Earth, Toten Hosen), като 
всеки от тях имаше опреде-
лена задача. Axel Ritt свърши 
цялата работа по хармонич-
ната част - предварителната 
продукция и записите на ки-
тарните сола бяха записани 
в неговото Meadow Studios, 
а техническата част - оста-
налите инструменти, вклю-
чително  вокалните партии, 
са дело на Jörg Umbreit в 
собственото му Principal  
Studios. Chris Boltendahl пък 
имаше грижата на финала 
всички да сме сигурни, че 
крайният продукт е още 
една порция качествен ме-

тъл, която дори за миг не 
се отклонява от пистата на 
добрия old-school!

- Интересен е фактът, 
че за парчето „Zombie 
Dance”  си сътрудничите 
с австрийската ska punk 
банда Russkaja. Може би  
това е най-изненадващата 
песен, правена някога от 
Grave Digger, но симбиоза-
та между Метъл и Polka се 
оказа перфектна. 

GRAVE DIGGER: Да, това 
беше по идея на вокали-
ста ни Chris Boltendahl. 
Той предложи да направим 
една парти песен, нещо ко-
ето Grave Digger принципно 
няма, изричайки вълшебни-
те думи, които в този момент 
са се въртели в съзнанието 
му – „крачка  вдясно, стъпка 
на ляво”. Мислехме, че това е 
просто една страхотна шега, 
като предположихме, че иде-
ята за Полка в комбинация с 
Метъл може само да го раз-
смее, но единственото, което 
той каза, е...”ПЕРФЕКТ”.  
Тогава всички заедно обмис-
лихме идеята на Chris и така 
се стигна до работата ни с 
Russkaja. В крайна сметка 
ние сме Grave Digger и ако си 
позволим да направим Мetal 
Polka, това зависи само от 
нас самите. „Zombie Dance” 
определено се превърна в 
един от хитовете ни. 70% от 
нашите фенове я обичат, 30% 
я мразят, но 100% говорят 
за това.

- И за тези два албума 
отново се доверихте на 
Napalm Records...

GRAVE DIGGER: Napalm 
Records през годините ста-
на една от двете водещи 
и най-добри европейски 
звукозаписни компании. Те 

познават всеки трик като по 
учебник и работата с тях е 
удоволствие. И двете страни 
взаимно участвахме в реали-
зацията  на този проект. Друг 
е въпросът, че като музикан-
ти ние имаме голям опит в 
промоцията, издаването и 
разпространението на музи-
ка. С Napalm Records  рабо-
тим добре в екип, допълваме 
се едни други и всичко някак 
е навързано по подобие на 
„дядовата ръкавица”... Като 
едно голямо сплотено се-
мейство.

- Като едни от ветера-
ните на твърдата музика 
вашето мнение е от зна-
чение. Според вас, как се 
променя метъл сцената 
през годините?

GRAVE DIGGER: За съжа-
ление днес музиката е като 
„fast-food”  за предстоящите 
поколения и няма шанс да се 
върнем в онези „славни дни” 
на качество и истинска креа-
тивност. Групите като нас са 
един  вид последните щаст-
ливи динозаври, които могат 
да творят и да се  издържат с 
музика. Но огромен процент 
от сегашните или бъдещи  
групи просто няма как да 
могат да живеят от музика. 
Благодарение  на Spotify или 
на други безплатни платфор-
ми в нет пространството, 
колкото и да сте добри, няма 
как от това да има достатъч-
но доходи, за да се спестят 
пари, с които да се твори и да 
се изхранва  семейство. Така 
че, според нас, в бъдеще му-
зиката ще бъде просто един 
вид хоби.  Много тъжно, но 
много вярно.

- С изключение на Marcus 
Kiep (keyboard, drums), 
който се присъедини към 

бандата през 2014 г., ос-
таналата част от вас 
сте заедно от дълго време. 
Какво ви вдъхновява и кое е 
най-доброто нещо от това 
да бъдете музиканти?

GRAVE DIGGER: Под 
‘‘вдъхновяващо‘‘ може да се 
вземе истината, че колкото 
повече научаваме, толкова 
по-малко знаем. Когато бя-
хме на по 18-20, мислехме, че 
знаем много, но днес години 
по-късно, въпреки че сме 100 
пъти по-опитни, осъзнаваме 
ясно, че всъщност знаем 
толкова малко... Ето това е 
някак вдъхновяващо и про-
вокиращо. А най-хубавото  
от това да сме музиканти е, 
че ти се заплаща за нещо, ко-
ето би направил със същата 
страст и всеотдайност, дори 
когато няма средства или е 
безплатно!

- След сполучливия екс-
перимент между Полка и 
Метъл, бихте ли проме-
нили звука си като група в 
бъдеще?

GRAVE  DIGGER: НИКО-
ГА! През годините успяхме 
да създадем  свой собствен 
стил, който стана наша за-
пазена марка. Стил, който е 
вдъхновение за много други 
музиканти и колеги... Да 
направим  експеримент с 
други групи за дадена песен, 
това - да, но като цяло звукът 
на GRAVE DIGGER никога 
няма да се промени!

- В началото на този 
месец бандата стартира 
голямо европейско турне. 
Кога да очакваме Grave 
Digger във Великобрита-
ния?

GRAVE  DIGGER: Да, тур-
нето ни стартира в началото 
на март с концерт в Германия 
и ще продължи до края на 
ноември с около 30 дати в 
цяла Европа. Това включва 
и участието ни на няколко 
музикални фестивала, един 
от тях е Hammerfest 14, който 
ще се състои на 19-и ноември 
в Great Yarmouth,  Велико-
британия. Надяваме се да 
ви видим там или на някой 
от предстоящите ни концер-
ти из Европа! Поздрави на 
всички читатели и фенове!

Интервю с легендарната банда GRAVE DIGGER

За ценителите на класическия хеви/пауър метъл 
немските легенди Grave Digger са сред водещите 
класици-ветерани в жанра! Една банда с почти 
40-годишно присъствие на сцената и редица ембле-
матични издания. Основана през 1980 г., бандата не 
пуска нищо друго освен солидни, смазващи албуми 
от качествен хеви метъл. И макар че през годините 
стилът им придобива значително по-дарк звучене, те 
остават една от малкото метъл групи, които все още 
пишат ‘‘качествена жица‘‘. Последните им два диска 
- „The  Living Dead” (2018) и „Fields of Blood” (2020) - са 
две страхотни попълнения към обширния каталог от 
чудесни албуми на бандата. Представяме ви интер-
вюто на Rock Arena с легендарните немски метъли 
Grave Digger  специално за читателите на БГ БЕН.

На Арената днес:

Снимки: Личен архив на Grave Digger
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KISS 
Със своите грандиозни 

шоу спектакли, атрактивни 
костюми, специфичен грим 
и пиротехнически ефекти 
KISS бе една от най-популяр-
ните групи през 70-те годи-
ни. Музикантите се грими-
рат с тежък черно-бял грим, 
наподобяващ японския те-
атрален грим. Тази визия 
става тяхна запазена марка 
и дори са регистрирани в 
патентното ведомство на 
САЩ. KISS е групата, която 
първа въвежда стадионните 
рок концерти. Славата им 
стига дотам, че  през 1978 г. 
най-търсените играчки на 
пазара в САЩ са куклите 
STAR WARS и артикулите с 
марка ‘KISS‘. В рамките на 
следващата, 1979, година све-
товните продажби на стоки 
с техни продукти достигат 
приблизително 100 млн. до-
лара. За първи път през 1983 
групата сваля грима си. 

С гримовете и костюмите 
си те се превъплъщават в 
комикс героите „Starchild“ 
(Звездно дете) – Стенли, 
„The Demon“ (Демонът) – Си-
мънс, „Spaceman/Space Ace“ 
(Космическият човек) – Фре-
ли, и „Catman“ (Човекът-кот-
ка) – Крис. Групата обяснява, 
че феновете са тези, които 
са избрали маските им. Пол 
Стенли става Звездното дете 
заради определенията, че 
се влюбва с един поглед и 
е безнадежден романтик. 
„Демонът“ Симънс получава 
заради циничното си и чер-
но чувство за хумор, както 

и заради страстта си към 
комикси. „Космическият 
човек“ отразява интере-
са на Фрели към научната 
фантастика и защото „е от 
друга планета“. Гримът на 
„Котката” на Питър Крис е 
свързан с вярването още от 
детството му в Бруклин, че 
има седем живота.

Групата официално се по-
явява на публиката без грим 
за първи път на 18 септември 
1983 г. по MTV, което съв-
пада с издаването на „Lick It 
Up“, който става първият им 
златен албум. На 10 април 
2014 г. KISS са включени в 
Рокендрол залата на славата, 
а през 2015 г.  RIAA съобща-
ва, че групата е спечелила 
повече златни записи, от 
която и да е друга амери-
канска група в 63-годишната 
история на асоциацията - с 
общо 30 златни награди за 
албуми. Класирани са на 9-о 
място в класацията на MTV 
- „Най-великите рок групи“. 

Misfits 
Не са много групите и 

музикантите, като Misifts, 
чиито имена оставят такава 
дълбока следа в историята 
на музиката, повлияват по 
такъв начин развитието на 
пънк рок сцената, сочени 
като примери за подража-
ние от мнозина. Техни фе-
нове са и музикантите от 
Mettalica, които дори пра-
вят кавър на известния им 
хит „Die, Die, My darling”.  
Misfits често са класифици-
рани като предците на по-
джанра хорор пънк, тъй като 

смесват пънк рок и други 
музикални течения с филмо-
ви теми и образи от хорора. 
Тяхното лого - „ухиленият 
череп” - вероятно е един от 
най-известните и срещани в 
ежедневието рок символи, 
макар че мнозина дори не 
подозират, че е на бандата от 
Ню Джърси. През първите 6 
години от съществуването 
на бандата  Глен Данзиг и 
Джери Онли са единстве-
ните постоянни членове. В  
този период издават няколко 
ий-пи-та и сингли, а класиче-
ските  албуми - Walk Among 
Us (1982) и Earth A.D./Wolfs 
Blood (1983), са считани 
за фундамента на ранното 
пънк движение от началото 
на 80-те. 

Двамата лидери на групата 
- Глен Данзиг и Джери Онли, 
свирят за последен път за-
едно през 1983 г., след което 
Глен напуска, а мястото му 
на микрофона заема именно 
Джери. Те започват дълга 
съдебна битка за марката 
„Мисфитс”. След 33 години, 
голяма част от които прека-
рани в съдебни битки за пра-
вата върху името на групата, 
легендарният  Глен Данзиг 
се завръща в Misfits, за да 
излeзе на сцената рамо до 
рамо с Джери Онли и Дойл 
Волфганг фон Франкещайн. 
В интервю за Rolling Stone 
Джери разказва, че причина-
та това да се случи е среща, 
организирана от адвокатите 
на двете страни, на която 
отива с нагласата за нова 
серия от тежки съдебни 
дела, но от която излиза с 
решението за съживяване на 
оригиналните Misfits. 

В крайна сметка правото 
да използва името Misfits пе-
чели басистът Джери Онли, 
който се изявява заедно с 
брат си Дойл Волфганг фон 
Франкещайн. Те форми-
рат нова версия на групата 
през 1995 г. заедно с певеца 

Майкъл Грейвс и барабани-
ста Доктор Чъд. Те издават 
American Psycho (1997) и 
Famous Monsters (1999), пре-
ди да се разпаднат отново 
през 2000 година. Музиката 
на Misfits става фактор в 
развитието на пънк рока и 
алтърнатив рока от края на 
90-те и началото на 21 век.

Alice Cooper
Бащата на шок рока Alice 

Cooper, чиято кариера про-
дължава повече от четири 
десетилетия, е музикантът, 
който „пръв представя хо-
рър имиджа на рок’н’рола 
и чиито сценични предста-
вления трайно трансформи-
рат жанра”. Иконичният му 
образ с черен грим на очите 
и вечното кожено яке се е ут-
върдил като култов в модата. 
В гимназията формира своя 
рок банда, която кръщават 
Earwigs, а през 1969 г. сме-
нят името на Алис Купър. 
Фронтменът прави впечат-
ление на Франк Запа, който 
подписва с групата, за да 
запишат албум. Бандата пе-
чели репутация на изключи-
телно атрактивни изпълни-
тели на живо. Костюмите на 
музикантите, силният грим, 
изпипаното сценично шоу, 
допълнени с изпълнението 
на Алис от електрически 
стол в кулминацията, се пре-
връщат в “оазис в пустинята 
на скучните дънки, която 
предоставят на концертите 
си повечето американски 
рокендрол звезди”, пише в 
ревю за „Роулинг Стоунс“ 
по онова време. Една от 
известните случки по това 
време е, когато екзалтиран 
фен хвърля жива кокошка 
на сцената, докато групата 
свири. Купър хваща пилето 
и го хвърля във въздуха. 
Твърди се, че след това Купър 
собственоръчно убива пиле-
то и изпива кръвта му. Други 
запомнящи се изпълнения  
на сцената са “убийство” 

на дете-кукла и използва-
не на фалшива гилотина и 
фалшив електрически стол.  
През 1974 г. Алис Купър се 
разделя с колегите си от гру-
пата и взима името ù за себе 
си. Собствеността върху 
това име често е давана като 
пример от адвокати и профе-
сори по право, за ценността 
на авторското право и тър-
говските марки. Тъй като 
първоначално това е името 
на цялата група, а не само на 
вокала, Купър плаща всяка 
година на оригиналния със-
тав на групата за правото да 
използва името с търговска 
цел. През последните години 
се събира с живите членове 
на групата, а през 2011 г. са 
въведени в Залата на славата 
на рокендрола.

Странна случайност среща 
Купър с художника Салва-
дор Дали, който през 1973 
г. създава творбата  “Първи 
цилиндричен хромо-холог-
рамен портрет на мозъка 
на Алис Купър”. На прес-
конференция в Манхатън 
през същата година Дали 
обявява себе си и Алис за 
“най-великите живи арти-
сти” и казва за рокаджията, 
че е “най-добрият предста-
вител на тоталното обър-
кване, което познавам”. След 
това прави покрит с мравки 
пластмасов мозък, на който 
има шоколадов еклер, който 
нарича “мозъкът на Алис”. 
Освен музикант Алис Купър 
е филмов актьор, голф играч, 
ресторантьор и радиоводещ 
(от 2004 г.) на класическото 
рок предаване „Нощи с Алис 
Купър“ по британското ра-
дио Planet Rock. 

Lordi 
Финландските хеви метъл 

„чудовища” Lordi са съз-
дадени през 1992 г., когато 
водещият вокал, композитор 

и създател на костюмите 
започва да прави първите 
си демо записи под името, 
което носи и до днес: Mr. 
Lordi. Групата е добре из-
вестна с монументалното 
си хорър шоу и чудовищни   
костюми и маски. Въпреки 
че чудовищните костюми 
(които се сменят за всеки нов 
албум) подтикват медиите да 
възприемат  Lordi предимно 
като хеви метъл група, зву-
кът на бандата е по-близо до 
класическия хард рок, като 
варира от албум на албум 
в спектъра „хард – хеви“. 
Безспорно е влиянието на 
шок рока и най-вече на Kiss, 
Alice Cooper и Twisted Sister. 

Мистър Лорди се оказва 
изключително талантлив 
и всестранно развит, като 
преди да посегне към ми-
крофона и  „брадвата” е бил 
бизнесмен, експерт по спе-
циални ефекти, грим, маски 
и костюми, композитор, 
актьор, художник и графи-
чен дизайнер. Има образо-
вание в сферата на медийния 
дизайн и видеомонтажа, а 
към края на 80-те години на 
миналия век дори режисира 
филми на ужасите, с които 
обикаля международните 
фестивали. Това може да 
обясни защо всички видеа на 
групата приличат на късоме-
тражни филми на ужасите. 
Преди всеки концерт на му-
зикантите от Lordi са нужни 
около 3 часа, за да влезнат в 
чудовищната си визия. Няма 
шоу, на което някой от тях да 
е бил на сцената без грим и 
костюми. През 2006 г. Lordi 
спечелиха конкурса за песен 
на „Евровизия” със своята 
„Hard Rock Hallelujah”. Те 
разкъсаха конкуренцията 
на парчета и изненадващо за 
публиката - като изключим 
метъл частта от нея - граб-
наха приза.

Едни от най-интересните и 
атрактивни визии и сценични 
костюми в историята на рока
Атрактивната визия, подходящ грим и костюм 

винаги са фигурирали като ключов компонент 
в създаването на идеи за концептуални гар-
дероби на звездите. Разбира се, не е толкова 
важно как естетически приемаме визията на 
артиста. Това, което е от значение, е музиката. 
Следните четири блестящи имена са музикални 
зверове, които също така са толкова сензаци-
онно зрелищни.

Редактор: Toni Rock
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Има хиляди начини, с 
които човек може да изрази 
почитта си към една забе-
лежителна кралска лич-
ност. И ако тази кралска 
личност се казва Елизабет 
Втора, шансовете за това 
значително се увеличават. 

Елизабет II е първият 
британски монарх, отбе-
лязал сапфирен юбилей 
(65 години) на престола на 
6 февруари 2017 г. Същата 
година, на 20 ноември, тя 
е първият британски мо-
нарх, отпразнувал платине-
на годишнина от сватбата. 
На 6 февруари тази година 
се навършиха 70 години 
- платинен юбилей - от 
възкачването й на трона. 
Честванията обаче ще са 
през юни, когато времето 
позволява организирането 
на паради, концерти, пик-
ници и други събития на 
открито.

Погл ед  в  и с т о ри я т а 
показва, че на името на 

най-дълго управляващия 
монарх в Англия са кръс-
тени изненадващо много 
неща от света, който ни 
заобикаля – места, сгради, 
пътища, училища, болни-
ци, храни и дори цветя. В 
отговор на това пък Нейно 
Величество е известна по 
целия свят със странни и 
прекрасни съименници  - 
ето част от тях:

Корабът „Кралица 
Елизабет” 

Круизният лайнер е пус-
нат във вода през 2010 го-
дина. Той заменя кораба 
„Кралица Елизабет Втора”, 
който е в движение от 1969 
до 2008 година.

От 2018 г. огромният път-
нически кораб служи като 
плаващ хотел  във водите 

на Персийския залив около 
Дубай.

Роза „Кралица 
Елизабет”  

Може да ви учудва фа-
ктът, но розата, посветена 
на британската кралица, 
всъщност е създадена в Съ-
единените щати от ботани-
ка доктор Уолтър Ламертс  
през далечната 1954 годи-
на. Това става малко след 
възкачването на Елизабет 
Втора на престола през 
1952 година. Бледорозовата 
роза „Кралица Елизабет”  се 
нарежда сред най-популяр-
ните цветя в света.

Кулата на Елизабет 
Известна и като Часов-

никовата кула или Голя-
мата камбана, в която се 
помещава емблематични-
ят за Лондон Биг Бен, е 
преименувана  наскоро в 
Кулата на Елизабет. Повод 
за това става диамантеният  
юбилей на Елизабет Втора 
през 2012 година, когато 
тя отбелязва 60 години от 

управлението си.

Торта „Кралица 
Елизабет”

Този вкусен деликатес се 
приготвя от фурми, кафява 
захар, масло и кокосова 
печена заливка. За първи 
път е приготвен във връзка 
с коронацията на Елизабет 
Втора през 1953 г., но остава 
като любимо и много попу-
лярно лакомство, особено 
в Канада.

Терминал 2 на летище 
Хийтроу

Най-голямото във Вели-
кобритания и главно меж-
дународно летище в Лондон 
е и едно от най-натоварени-
те в света по брой обслуже-
ни полети на ден. Като се 
имат предвид мащабите му, 
никак не е чудно, че едно от 
терминалите му носи името 
на кралица Елизабет, извес-
тен още и като терминалът 
на Кралицата. 

Алея на кралица 
Елизабет Втора в 

Сингапур 

Алеята е преименува-
на в чест на английската 
кралица през 1953, след 
като тя официално става 
управляващ монарх на Обе-
диненото кралство. Тази 
крайбрежна алея е част от 
парка Esplanade, разполо-
жен в централния район на 
Сингапур.

Алеята „Кралица Елиза-
бет” се простира на площ 
от 9,5 акра, представлява 
участък за приятна разходка 
в градска среда и включва 
различни паметници и мно-
го места за отдих. 

Котка, носеща името 
Лилибет

Котка, кръстена на кра-
лица Елизабет II на Ве-
ликобритания, бе наста-
нена в скъп хотел за цял 
живот.   Самостоятелната 
стая се намира в хотел The 
Lanesborough в Лондон, бли-
зо до Бъкингамския дворец, 
който е официалната рези-
денция на кралицата.  

Сибирската котка е кръс-
тена на Елизабет II - Ли-
либет. Това е прякорът от 
детството на кралицата. 

„Името Лилибет беше 
избрано от комисията по 
котките. Тъй като кралица-
та е наша съседка, решихме, 
че би било подходящо да 
кръстим котката на ней-
ния прякор от детството “, 
признава представителят 
на хотела Джо Стивънсън. 
Котката живее в отделна 
стая на база ол инклузив. На 
животното е разрешено да 
се движи по цялата терито-
рия, с изключение на кухня-
та и ресторанта. Персоналът 
на хотела отбелязва, че Ли-
либет е много дружелюбно 
и взаимодейства добре с 
други домашни любимци. 

Източници: lifestyle.bg, 
https://trud.bg
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Британският музей пред-
ставя една от най-очак-
ваните изложби за тази 
година – „Светът на Сто-
унхендж”. Над 430 предмета 
са събрани от цяла Европа 
за исторически спектакъл, 
посветен на древния мо-
нумент. Първата голяма 

експозиция в Обединеното 
кралство за историята на 
прочутия феномен може да 
се види до 17 юли. 

Сред основните заети 
артефакти - повече от две 
трети от изложените, са 
„Небесният диск на Небра”, 
най-старата карта на звез-
дите в света, предоставена 
на Обединеното кралство 

за първи път, и удивител-
ният дървен паметник, 
наречен Seahenge, който 
наскоро се появи след хи-
лядолетия под пясъците на 
плажа в Норфолк. По-голя-
мата част от тях не са били 
виждани в Обединеното 
кралство по-рано.

Източник: 
https://www.dnes.bg
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На 25 юни в Лондон ле-
гендарните „Ролинг Сто-
унс” излизат пред публика 
в първия концерт от тур-
нето по случай 60-годиш-
нината им. Европейският 
тур на рок динозаврите 
обхваща 14 дати в 10 стра-
ни.

С това започва първото 
ново т урне на групата 
след смъртта на Чарли 

Уотс, смятан за един от 
най-великите барабанисти 
на своето поколение. Той 
почина миналия август на 
80-годишна възраст. 

Настоящите членове - 
сър Мик Джагър (78 г.), 
Кийт Ричардс (78 г.) и 
Рони Ууд (74 г.) се събират 
с барабаниста Стив Джор-
дан (65 г.), който беше 
избран да свири в турнето 
No Filter на групата мина-
лата година. Тогава Уотс не 

успя да присъства заради 
здравословни проблеми.

Ветераните рокаджии 
ще свирят на три концерта 
в Обединеното кралство, 
включително два концерта 
в лондонския Хайд парк. 
Те ще  изнесат специален 
концерт в дома на ФК „Ли-
върпул” - стадион Анфий-
лд. Последното турне на 
групата беше през 2021 г.

Източник: 
https://dariknews.bg

Как англичаните почитат 
Елизабет Втора?

В Британския музей показват 
историята на Стоунхендж

„Ролинг Стоунс“ тръгват 
на юбилейно турне

ЮБИЛЕЙ
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Черепишкият манастир  
„Успение Богородично”  е 
разположен сред живо-
писни варовикови скали 
на десния бряг на река 
Искър,  на 2 км от село Лю-
тиброд, Врачанска област. 
Паметник на култ урата 
с национално значение. 

Основан е към края на 14 
век. Най-старото сведение 
за манастира се съдържа 
в неговия устав   от 1390-
1398 година (съхранява се 
в библиотеката на Църков-
ния исторически и архивен 
институт в София). В нача-
лото на 17 в. е възстановен 
от Пимен Софийски. През 
15 век в манастира е  напи-

сано Черепишкото четве-
роевангелие. През 1630 
година  книжовникът Яков 
пише апостол, а през 1701 
г. в Москва е  отпечатан 
Черепишкият буквар.

Още през 17 в. в мана-
стира е основано килийно 
училище. По   същото време 
в него развива книжовна 
дейност йеромонах  Пар-

тений Павлович. Днес ма-
настирският комплекс се 
състои от църква и сгради, 
строени през 19 в. Най-
стара е църквата „Успение 
Богородично”, построена 
в началото на 17 в. Стено-
писите са от Васил Илиев 
от село Галичник, Охрид-
ско, положени са върху 

живописния слой от 17 в. 
и в барабана под купола. 
Известно е Черепишкото 
евангелие от 1612 обкова 
от чипровските майстори 
Никола и Пала. Близо до 
стария храм се  намира и 
сградата, където спят мона-
сите, а до нея надпис – „лю-
бимата тераса на патриарха 

на българската литература 
Иван Вазов”. Именно в този 
манастир той е написал 
„Една българка”. Смята се, 
че днешнотоси име храмът 
получава от белеещите се 
кости на загинали воини, 
останали след епичната 
битка на цар Иван Шишман 
през 1396 година. 

БЪЛГАрСКИ СветИНИ
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Покритият мост в Ло-
веч  е  покрит мост  над 
река Осъм в Ловеч. Памет-
ник на културата. Свърз-
ва новата част на града 
с  Архитектурно-истори-
ческия резерват „Вароша“. 
Единственият по рода си 
на Балканския полуостров. 
В Европа съществуват мно-
жество подобни мостове – 
в Люцерн, Флоренция, Ба-
сано дел Грапа, Ерфурт, Бад-
Зекинген, Страсбург, Бат и 
др. Покритият мост е офи-
циалният символ на Ловеч.

Първото сведение за съ-
ществуването на покрит 
мост  (транспортен и пеше-
ходен) в Ловеч е на френ-
ския пътешественик  Ами 
Буе от 1838 г.:

„Покрит и украсен с дю-
кянчета каменен мост“.

През 1871 г.  Феликс Ка-
ниц при посещението си в 
град Ловеч записва:

„Мост... с прохладна сян-
ка, която дава на минува-
чите и продавачите него-
вият надвиснал и клатещ 
се покрив.“

Местни документи и спо-
мени показват, че тези мо-
стове са отнесени от водите 
на придошлата река.

Мост на Колю Фичето
През 1874  – 1876 г. бъл-

гарският строител  Ни-
кола Фичев  (познат още 
като  Уста Колю Фичето), 
построява прочутия по-
крит мост.  В строежа се 
включват много жители 
на Ловеч. Мостът е про-
ектиран като транспортен 
и пешеходен. Поръчката 
е на Османската държава. 
Просъществува половин 
столетие и е изграден на 5 
каменни устоя с височина 
4.50 м и ширина 3.50 м 

(от  пясъчник  от близкото 
с.  Радювене), изцяло от 
дърво, без метални части, 
като при сглобките са из-
ползвани дървени клинове. 
Дължината му е 84 м, висо-
чина 7 м, ширината 10 м (от 
които 5 м пътно платно) и 
6 отвора. Горните части на 
каменните устои са укра-
сени с патриотични скулп-
турни изображения на лъв, 
двуглав орел, женски торс, 
бича на поробителя и др. 
По идея на ловчанските 
занаятчии е изграден като 
покрит мост. Във вътреш-
ността, от двете страни на 
улицата, са устроени 64 
малки дюкянчета с разме-
ри 2.50/2,50 м. Мостът се 
осветява от газови фенери.

На 3 август 1925 г. мостът 
изгаря почти до основи.

Мост на арх. Стефан 
Олеков

На мястото на изгорелия 
мост през 1926 – 1931 г. е из-
граден нов железобетонен 
покрит мост по проект на 
арх. Стефан Олеков и инж. 
Цветков. Мостът е проек-
тиран като транспортен и 
пешеходен. Разполага с два 
стълба, два устоя, 3 отвора 
и 40 дюкянчета. Между тях 
минава транспортен път с 
ширина 4.25 м, два трото-

ара по 0.80 м и две тераси 
с парапети за наблюдение. 
Покривът е от армирано 
стъкло и осигурява естест-
вено осветление.

Мост на арх. Христо 
Златев

През 1981  – 1982 г. по 
проект на архитект Христо 
Златев и инженер А. Малеев 
железобетонният мост е 
реконструиран, като при-
добива днешния си вид 
– реплика, която напомня 
оригинала на Кольо Фиче-
то (пешеходен). Строежът 
се извършва от бригадата 
на Иван Куцаров. Авто-
мобилният път е заменен 
с пешеходна алея, около 
която са разположени 3 ра-
ботилници, 9 магазинчета 
и две сладкарници. Целият 
мост е топлоизолиран и е 
с изградено електроподово 
отопление. Всеки магазин 
е със собствен електромер. 
Днешната дължина на моста 
е 106 метра. Той е основна 
атракция за гостите на Ло-
веч, а магазинчетата в него 
предлагат всевъзможни су-
венири, свързани с Ловеч и 
региона. Осветен е по Про-
грама „Красива България“.

Източници: 
https://bg.wikipedia.org, 

https://webstage.bg
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Големият български пи-
сател Йордан Йовков е ро-
ден в село Жеравна, област 
Сливен. Родната му къща 
се намира на площад „Го-
лямо бърдо”. В този дом 
Йовков е живял до 13-ата 
си  годишнина, когато ця-
лото семейство се мести 
в Добруджа. През  1957 
г. къщата е превърната в 
музей, съхраняващ вещи 
на писателя и възпроизвеж-
дащ обстановката, в която е 
израснал той.

Къщата е обявена за ар-
хитектурно-строителен 
паметник с бр. 53 на Дър-

жавен вестник от 1978 г. 
Експозицията, съставена 
от негови документи, ръко-
писи и снимки, разказва за 
живота и дейността на Йор-
дан Йовков. Къщата е малка 
и едноетажна,  състои се 
от две стаи и малко антре. 
В едната стая е представен 
обликът на типична стая 
от този край, с мебелите 
и приборите, мястото за 
спане на семейството. В 
другата стая има сбирка от 
произведения на Йовков. 
Акцент в експозицията е 
писалката, с която писате-
лят пише „Старопланински 
легенди”. Именно „легенди-
те” са вдъхновени от този 

край на България.
Интересен е и паметни-

кът на писателя, който е 
издигнат в двора на къщата. 
Той е седнал на стол, сред 
зеленина и живописна глед-
ка, сякаш мисли следващата 
си творба. 

В творбите му реализмът 
се преплита с романтичната 
мечта за човешко щастие, за 
тържеството на красотата 
в обществените и личните 
отношения. Йордан Йовков 
създава жив поетичен свят 
на благородни и човечни 
хора със силни страсти. 
Това ярко проличава в: 
сборниците разкази – „По-
следна радост” (1926), „Ве-
чери в Антимовския хан” 
(1928), „Старопланински 
легенди” (1927, най-поетич-
ните му разкази),  „Женско 
сърце” (1935), „Ако можеха 
да говорят” (1936); романи 
– „Чифликът край граница-
та” (1934), „Приключени-
ята на Гороломов” (1938); 
повест „Жътварят” (1920); 
драми – „Албена” (1930), 
„Боряна” (1932); комедия 
„Милионерът” (1930) и др. 

Черепишкият манастир „Успение Богородично“
В тълковния речник на бъл-

гарския език с думата светиня 
е описано: „нещо много скъпо, 
на голяма почит”. Във всеки 
български град, във всяко сел-

це, махала има място, мана-
стирче, скала, местност, които 
съхраняват духа на българина. 
Там се организират чествания 
и тържества, там се правят 

молебени, там хората търсят 
закрила от Бог.

Светините не са само оста-
нали предмети, паметници или  
местности – често светиня е ня-

коя мисъл, човек, идея, преми-
нали и оставили диря в сърцата 
ни от векове и за векове. 

За нас днес скъпи реликви 
от нашето минало са Чере-

пишкият манастир  „Успение 
Богородично”, домът на Йордан 
Йовков в Жеравна, ловешкият 
покрит мост на Уста Колю 
Фичето.

Ловешкият покрит мост
(мостът на Колю Фичето) 

Домът на Йордан 
Йовков в село Жеравна

Близо до Черепишкия манастир цар Иван Шишман води епична битка през 1396 година. 
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Най-важният урок от 
него е любовта във всяко 
едно отношение – към де-
цата си, към изкуството, 
към живота, към прияте-
лите.Той е закърмен с тази 
любов, която е получил от 
семейството си – тези много 
бедни, обикновени хора, 
които били като някакви 
орлици. Те до последния си 
дъх го смятали за изключи-
телен. Не са имали никакви 
питания по въпроса, когато 
той в село Калище, в ед-
ноетажна къщичка от две 
стаи и една кухня, е казал, 
че иска да учи френски и да 
отиде във Френски колеж, 
те да се дигнат и да дойдат 
в София, и да живеят в една 
още по-малка къщичка в 
Красно село. Защото той 
иска да учи и е приет във 
Френския колеж и това не 
е подлежало на никакви 
коментари. Иска да свири 
на цигулка, добре – ще сви-
ри …”, разказват Невена и 
Милена Андонови, загуби-
ли баща си като деца. И до 
днес се опитват да запазят 
живо усещането за връзка с 
него. „Той беше на някаква 
скорост, на свръхскорост 
се движеше, излъчваше 
страшно много радост и 
вдъхновение”, допълват 
спомена за баща си двете 
сестри. 

В спомените им Методи е 

вечно липсващият, живеещ 
в радост и вдъхновение от 
работата си татко.

Като белязан от съдбата, 
Методи Андонов започва 
пътя си на режисьор в Бур-
гаския театър  „Адриана 
Будевска” в годините, ко-
гато столичният арт елит 
се изсипва на премиерите 
в морския град, за да си 
свери часовника. Това е 
славният период на театъ-
ра – от средата на 50-те до 
края на 60-те години, когато 
„прочутата четворка” – Ме-
тоди Андонов, Леон Даниел, 
Вили Цанков и Юлия Ог-
нянова, създава модерния 
български театър.

„В Бургас отидох веднага 
след като завърших инсти-
тут – разказва той. – От 
моята работа в тоя период 
сега в съзнанието ми са 
останали няколко сцени 
от „Гераците“, от „Чичо-
вци“, от „По следите на 
радостта“ от Виктор Ро-
зов. В Сатиричния театър 
в София дойдох през 1959 
година. Идването ми в него 
е най-голямото събитие 
в моя театрален живот. 
Където и да отида от сега 
нататък, работата ми 
в тоя театър определи 
моята театрална съдба 
завинаги. Аз предпочитам 
истинските актьори, кои-
то са способни на истински 
сценичен живот. Способни 
на подем, на вдъхновение, 

на големи мигове. Обичам 
актьори, които имат чув-
ство за съвременност, но не 
и тези, които са студени 
и рационални, колкото и 
модерни да са.”

От 1959 до 1970 година 
прекарва най-успешните си 
години в Сатиричния теа-
тър в София. По това време 
са режисирани   актуални за 
столичните театрали поста-
новки като „Суматоха“ на 
Радичков, „Предложение. 
Сватба. Юбилей” на Антон 
Чехов, „Чичовци” на Иван 
Вазов, „Михаил Мишко-
ед” на Сава Доброплодни, 
„Смъртта на Тарелкин” на 
Александър Сухово-Коби-
лин, „Ревизор” на Нико-
лай Гогол и много други. 
Изброяването на всички 
тези заглавия е неизбежно, 
защото  „Суматоха“ е пър-
вата пиеса на Радичков, 
поставена на театрална 
сцена. В този смисъл Андо-
нов открива Радичковото 
творчество на театъра. „По-
стоянно догонваше някого 
или нещо – такава беше 
походката му, такава беше и 
мисълта му” – казва за него 
писателят Йордан Радич-
ков. Приятели, близки, ак-
тьори си го спомнят вечно 
„тичащ”. След работа през 
нощта обмислял ролите и 
епизодите до последния 
детайл. „Който е работил с 
него, е виждал пулсиращата 
вена на челото му, изпъ-
натото му тяло, крехко и 
силно едновременно. Лък, 
чиято стрела улучва винаги 
десетката” – разказва Татя-
на Лолова в биографичната 
си книга.

„Методи Андонов усеща 
верния ритъм и в простран-
ството, и във времето. 
Самите актьори играят 
инициативно и като са-
мостоятелни творци, но 
в границите на неговата 
концепция. Затова в него-
вите спектакли има много 
дисциплина и малко излиш-
ни неща. Те носят нещо 
ведро, празнично и делово 
в същото време. Не се поз-
волява никакво отпускане, 
суетене, протакане. Той 

детайлира, без да издребня-
ва”, отбелязва театралният 
критик Юлиан Вучков.

От това богатство на Ме-
тоди Андонов режисьор-
ите се възползват и днес, 
а разказите и романите на 
писателя продължават да 
бъдат любими за поста-
вяне. Златните 11 години 
в Сатирата не завършват 
както подобава – с почести 
и благодарности, а напро-
тив – с интриги и сплетни 
от собствената му трупа, 
които изхвърлят големия 
режисьор от домашния му 
театър. Но дори и в най-
тъжния момент винаги 
може да се намери и поло-
жителна нотка.

Годината, в която излиза 
първият му филм – „Бяла-
та стая”, е 1968. С него той 
печели голямата награда 
„Златна роза” във Варна и 
първа награда на кинофес-
тивала в Делхи. Във филма 
участват и двете дъщери 
на режисьора – Невена и 
Милена. Невена участва 
и в „Козият рог“, в начал-
ната сцена от филма играе 
тежката за едно малко дете 
роля на малката Мария. 
Ролята на майката пък се 
превръща в един от най-
запомнящите се образи на 

Катя Паскалева.
Огромното количество 

талант в съчетание с ра-
ботата с най-даровитите 
български актьори логично 
довеждат Методи Андонов 
отново до ВИТИЗ. Този път 
като преподавател. Сред 
студентите му е и самата 
Катя.

Енергията и присъст-
вието му са не по-малко 
осезаеми във филмите му. 
В „Няма нищо по-хубаво 
от лошото време“, излязъл 
през 1971 година, и „Го-
лямата скука“ от 1973 г. 
се екранизира образът на 
българския Джеймс Бонд. 
Шпионинът Емил Боев, 
подобно на именития си 
колега, изпълнява различни 
мисии на различни точки на 
света. И двете криминални 
драми са заснети по моти-
ви от романи на Богомил 
Райнов.

Общото между филмите 
на М. Андонов е тяхната са-
мобитност. В това се крие и 
най-голямата им стойност. 
„Козият рог“ е гениален 
поради симбиозата между 
отделната самобитност на 
героите. Неповторима е 
играта на Антон Горчев и 
Катя Паскалева, както е и 
единствен по рода си сце-
нарият на Николай Хайтов. 
Ограниченият откъм ди-
алози сюжет събужда въ-
ображението на зрителите. 
Музиката на Мария Нейко-
ва не може да бъде сбър-
кана, а песента „Вървят ли 
двама“ все още живее свой 
собствен живот, преодо-
ляла границите като песен 
към филм. Синергичният 
ефект между тези частици 
е уловен и осигурен точно 
от режисьора, благодарение 

на когото днес наричаме 
лентата шедьовър.

Пет десетилетия след 
премиерата си „Козият рог” 
– разтърсваща история за 
насилие и любов, остава все 
така силно и емоционално 
въздействащ. Посрещнат 
триумфално от публиката 
в страната, филмът има от-
личия от кинофестивалите 
във Варна, Карлови Вари, 
Чикаго, Сантарен. „Козият 
рог” е единственият бъл-
гарски филм, забелязан и 
предложен за „късия спи-
сък” на наградата „Оскар” 
за 1972 г., но губи надпре-
варата с оправданието, че 
не е цветен.

Тази толкова обещава-
що започнала кариера е 
прекъсната още в самото 
й начало. Неестествено 
рано настъпилият край на 
живота му идва на 12 април 
1974 година, две години 
след „Козият рог“.  Едва 
42-годишен Методи напус-
ка земята, оставяйки още 
много свои мисли и посла-
ния, завинаги несподелени 
със зрителя. Нереализирана 
остава и идеята за филма 
„Селце“, който трябвало да 
представя особеностите на 
шопския начин на живот, 
традиционни за родното му 
село. Нищо не е можело да 
спре превръщането на тези 
идеи в нови забележителни 
произведения. Единствено-
то условие било наличието 
на достатъчно време. На 
пръв поглед лесно достижи-
мо условие, което показва, 
че може да бъде и до болка 
безкомпромисно.

Източници:
bulgarianhistory.org, 

https://bnr.bg, 
https://impressio.dir.bg

Апостол Карамитев, Елена Райнова и Методи Андонов по време на снимките на “Бялата стая”. 

Кадър от филма „Козият рог”.

ЛИчНОСтИ

„Изкуството започва оттам, 
откъдето започва мисленето“

Методи АНДОНОВ:
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Ние, българите, традици-
онно си казваме мерси, при 
това даже казваме мерси 
много. А някои дори из-
ползват израза „мерсим ти”. 
Мерси е нашето благодаря 
в доста случаи.

На пръв поглед корените 
на френските думи в речта 
ни трябва да се търсят във 
Възраждането и желанието 
на нашенеца да се евро-
пеизира. Франция е била 
събирателно за Европа, 
затова и алафранга от гръц-
ки, алафранка по френски 
значи европейска работа. 
Преди Освобождението и 
непосредствено след него 
в речта се появяват много 
френски термини, които 
бележат културния прогрес 
- супа, шанс,тренд, пресан-
тимант. Някои от тях са 
останали и до днес, подми-

нати от пуристите на езика, 
които са се борили най-вече 
с гърцизмите, турцизмите и 
русизмите.

Френският е бил белег на 
изисканост и не е предста-
влявал заплаха за книжов-
ния език. Нещо повече. По 
френска линия градското 
обръщение в нова Бълга-
рия става мадам. Госпожо 
също е актуално, но мадам 
издава стил както в обекта, 
така и в автора на израза. 
Обаче тук идват няколко 
детайла, свързани с мер-
си, които малко объркват 
нещата. 

Първият детайл е, че тази 
дума няма как да получи 
широко разпространение, 
защото тя е обречена да 
издава определен статут. 
Ето как нейната употреба в 
следосвобожденска и пред-
военна България е налице, 
но тя придобива една тран-

сформация.
Същата трансформация 

се наблюдава и в руския 
език. И там мерси се упо-
требява, и там тази учтива 
форма е дошла директно 
от Франция, но се е пре-
върнала в жаргонна дума. 
Това се случва в началото 
на XX век, когато употре-
бата й става повече смешна, 
нелепа. След революцията в 
Русия да се казва мерси ста-
ва буржоазна отживелица, 
повод за ирония. И така от 
официалния език думата 
прескача в сленга.

Същото става и у нас. На 
един етап мерси се превръ-
ща в шега, закачка, дори 
подигравка. Жаргонът си 
я присвоява точно както се 
случва и с мадам. Ето как 
думата мадама в жаргона 
е всъщност френското ма-
дам, но с игрови и шеговити 
нюанси. Този жаргонен бум 

в Русия е по-ранен, при нас 
се случва по-късно, но има 
същия характер. Думи-
те бохем, мадама и мерси 
влизат в езика, измъкна-
ти от определени групи и 
присвоени от други. Това 
се случва след 30-те години. 
Този жаргон преживява 
9 септември и почти не 
е променен, продължава 
да се развива и след 50-те 
години. Историята на чао 
също е свързана с него, ма-

кар да е доста по-различна.
От този жаргон до днес 

са отпаднали някои думи. 
Например бамбина ,  по-
рядко се използва вече 
скивай. Други думи обаче са 
се прехвърлили в ежеднев-
ния език - бачкане, готино, 
писна ми, гадже. Така е и с 
мерси. Тя е френска дума, 
но минава през центрофу-
гата на жаргона, а не влиза 
в езика директно, както 
други чуждици. Например 

асансьор или тирбушон. 
За тях ние нямаме родни 
варианти и вече е късно 
пуристите да измислят.

Но мерси не е чуждица, 
тя е жаргон. Затова за нея 
имаме и друга, книжовна 
дума. Това е причината да 
употребяваме, волно или 
неволно, и двете. 

Благодаря за вниманието 
и мерси!

Източник:
https://www.balgarskiezik.eu

ОБИчАМ те, БЪЛГАрСКА реч 

Намира ли място френското 
мерси заедно с нашето благодаря?
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Едно от най-големите 
дарения в българското об-
разование, направено през 
1912 г., е на българския 
предприемач Димитър А. 
Ценов. Това е дарението 
от 5 милиона  златни лева 
за създаване на висше ико-
номическо училище по гер-
мански образец в родния 
му град  – бъдещата Сто-
панска академия „Димитър 
Апостолов Ценов“. 

Неговото дарение е вто-
рото по големина за разви-
тие на българското висше 
образование и достига по 
мащаб до това на братята 
Евлоги и Христо Георгиеви, 
дарили 6 млн. златни лева 
за Софийския университет.

В завещанието е дадено 
и задължително указание 
за съграждане на училище 
по подобие на Берлинското.

Димитър Ценов  е роден 
в Свищов. Като предпри-
емач търгува със САЩ и 
половин Европа, строи во-
допроводи, пътища, желе-
зопътни линии, завода за 
цимент в Златна Панега. 
Оставя всичките си пари 
и имоти за създаването на 
висше търговско училище 
в родния си град. 

На 21 май 1932 г. в София 
след продължително боле-
дуване приключва земният 
път на благодетеля Ценов. 
Погребан е в  Свищов, в 
двора на църквата „Св.св. 
Петър и Павел“ с големи по-

чести в израз на благодар-
ността и признателността 
на свищовското граждан-
ство за стореното от него.

Малко известни 
факти за този 

истински народен 
будител

Димитър Ценов   е свър-
зан със строителството на 
водопровода на София, с 
първите трамвайни линии, 
артилерийските казарми, 
сградата на Девическия 
пансион.

Името му се свързва и с 
участие на строителството 
на жп линиите София-
Перник, Мездра-Видин. 
Владее седем езика - един 
наистина европейски ари-
стократ. С огромни делови 
познанства с педприемачи 
от Австро-Унгария, Герма-
ния и Франция.

Той е вносител на стро-

ителни материали. Негова 
е концесията за добив на 
цимент при Златна Панега 
- един от заводите, който и 
днес функционира.

На Димитър Ценов при-
надлежи идеята да се по-
строи петролният  склад и 
рафинерия край Бургас.

На 1 септември 1912 г. Це-
нов решава да се оттегли от 
активен стопански живот 
и да дари цялото си богат-
ство, тогава в размер на 5 
млн. златни лева, за това на 
брега на Дунав, в родното 
му място - Свищов, да има 
търговско висше училище, 
което да бъде по модела на 
висшите училище в Герма-
ния и Австрия.

Неговият първи учебен 
план, с който стартира 
учебният процес през 1936 
г., е по подобие на учебните 
планове на университета в 
Харвард.

Източник: https://bnr.bg

Проф. Владко 
Мурдаров

Разговорите за руския 
газ в последно време по-
ставиха наред с всичко 
друго и един чисто езиков 
проблем. Много хора се 
питат от кой род е същест-
вителното газ и как трябва 
да се казва – руският газ 
или руската газ? 

Отговорът е, че в езика 
ни има две съществител-
ни. Едното е газ, което е 
мъжки род, а другото – газ 
е от женски род. Кога-
то съществителното е от 
мъжки род, то бележи или 
вещество във въздухоо-
бразно състояние, което 
няма определени форма и 
обем, или извличаната от 
земните недра материя, из-
ползвана като гориво, в хи-
мическата промишленост 
и т.н. Затова се казва земен 
газ, отровен газ или боен 
газ. Именно във второто 
си значение съществител-
ното понякога неправил-
но се използва в женски 
род. Тази дума има форма 
за множествено число и 
затова се казва например 
задушливи газове. Когато 
думата газ е употребена 
в женски род, тя означа-
ва или течния петролен 
продукт, употребяван за 

осветление, или горивото 
за отопление, осветление и 
домакински нужди. Харак-
терно за това съществител-
но е, че то не се употребява 
в множествено число. 

Като доказателство, че 
съществуват думи газ и 
в мъжки, и в женски род, 
ще посоча, че в български 
има и две прилагателни, 
образувани от тях – и 
газов, и газен. Едното е об-
разувано с наставката  -ов, 
а другото  с наставката -ен. 
Обикновено в езика ни на-
ставката -ов се залепя към 
съществителни имена от 
мъжки род, а наставката  
-ен - към съществителни 
от женски род. Газов се 
употребява в съчетания 
като газова инсталация, 
газова бу тилка, газово 
находище, а газен, използ-
вано много по-рядко, се 
среща например в газена 
лампа. Тъкмо това разгра-
ничение при съчетаването 
на прилагателните показва 
още по-ясно кога с какво 
значение се употребява 
съществителното газ. Или, 
ако трябва да бъдем по-
точни, какво означават 
двете съществителни газ 
в българския език.

Подобно разграниче-
ние се прави и при други 
съществителни имена в 

езика ни, например при 
прах, което се среща и в 
мъжки, и в женски род в 
зависимост от значението, 
което се влага в него. И 
така се е стигнало отново 
до съществуването в езика 
ни на две думи прах, макар 
че те имат и значение, кое-
то е едно и също и за двете. 

И така отговорът ми е, 
че в съвременния ни език 
с думата газ в мъжки род 
може да се използват само 
съчетания като природен 
газ, а газта в женски род 
ще употребяваме в дома-
кинството. Като говорим 
за думата газ, ще ми се да 
припомня и за нейното 
присъствие в сложни думи 
като газостанция или газ-
станция. Тоест, веднъж в 
думата е използвано едно 
съединително о, а друг път 
то липсва. Когато се дви-
жите по пътищата на Бъл-
гария, ще срещнете и двете 
думи, защото хората, които 
са изработили табелите, не 
са били единни в избора 
си. Ако се ръководим от 
модела, възприет в думи 
като бензиностанция, би 
трябвало да дадем пред-
почитание на газостанция. 
Именно това е моята пре-
поръка, за да се стигне до 
еднозначно обозначение 
на обектите.

Всичко за газа и газта

Димитър Ап. Ценов -
щедър дарител в 

българското образование 

ПАМЕТ

НА ЕЗИКОВ ПОСТ 
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Колкото и да се мръщи и 
фучи Баба Марта, пролетта е 
вече тук и всички наши ми-
сли и надежди се свързват 
с очакваното пробуждане 
на природата. На 25 март 
всички християни празну-
ват паметното събитие: ан-
гелът Господен възвестява 
на Дева Мария, че именно 
тя е отредена да стане май-
ка на Спасителя. “Радвай 
се, благодатна, Господ е с 
тебе; благословена си ти 
между жените. Дух Свети 
ще слезе върху ти, и силата 
на Всевишния ще те осени, 
затова и Светото, Което 
ще се роди от тебе, ще се 
нарече Син Божий.”

В календара на православ-
ната църква Благовещение е 
утвърден като празник през 
VII век.

В народния календар 25 
март е известен като Благо-
вец, защото още дедите ни 
са вярвали, че събудената 
природа се приготвя да по-

срещне лятото. Все по-често 
виждаме завръщането на 
прелетните птици. Първи от 
тях са лястовичките, които 
идват с радостно чурули-
кане и съобщават „благата 
вест“ за предстоящото зача-
тие на Спасителя. За съвре-
менния българин обредните 
практики на Благовец са 
преди всичко извор на зна-
ния за митични вярвания, 
поверия и притчи, обогати-
ли традиционната българ-
ска култура. Някога Благо-
вец бил „половин Великден“, 
на който „дори и птичката 
гнездо не вие“. Стопаните по-
чиствали основно домовете 
и дворовете и запалвали 
събрания боклук с вярата 
в пречистващата сила на 
огъня. Затова разрешавали 
на децата и младежите да го 
прескачат за здраве.

Според народното пове-

рие на Благовец кукувицата 
също като лястовицата раз-
нася „благата вест“. На този 
ден не е хубаво да се спи до 
късно, за да не „те закука 
кукувица в леглото и да се 
разболееш”. Считало се за 
добра поличба човек да има 
в себе си желязна пара. И 
щом чуе кукувицата, здраво 
да я стисне в ръка, за да се 
радва на „желязно здраве и 
джобът му да се пълни през 
годината“. Момите могат да 
разберат дали ще се задомят, 
ако поставят във вода лале-
та и изчакат три дни. Ако се 
разтворят, ще се омъжат до 
края на годината. А който 
види летящ щъркел, ще е 
благословен през цялата 
година. 

Още един обичай се спаз-
ва на Благовец – за предпаз-
ване от лоши очи и уроки 
краят на забрадка, коланче 

или връвчица се завързва 
на възелче и така – цяла 
година. От корена на името 
Благовец (благо – сладко) 
произлязъл и обичаят да се 
посади дърво на този ден, за 
да бъдат плодовете му много 
сладки. Пчеларите отварят  
кошерите, пускат пчелите на 
паша за сладък мед. 

Гоненето на влечугите е 
много съществен момент 
в обредната традиция, тъй 
като, според поверието, 
змиите и гущерите се съ-
буждат от този ден. Жените 
ги пропъждат, тропайки с 
тенджери и капаци, като 
изричат: „Бягайте, змии и 
гущери, че Благовец ще ви 
затисне!“. Вярва се, че на 
този ден и най-силната от-
рова губи силата си и дори 
главата на убитата змия 
може да се превърне в омай-
но биле. Според поверието 
на 25 март бабите могат да 
пробият ушите на внучките 
си, за да ги окичат с обеци.

Благовещение  тази го-
дина съвпада с дните на 
Великите пости. Наред с 
постните храни православ-
ният канон разрешава да се 
сложи на трапезата риба, 
зехтин и да се пие вино. 
Както на всички тачени 
празници се събират близки 
и познати. Макар и постна, 
трапезата е богата. Задъл-
жителна е обредната питка 
и рибата, защото се вярва, 
че за здраве „поне с кокал 
от риба трябва да си поче-
шеш зъбите“. Стопанките 
приготвят и лучник, а на 
трапезата не липсва и каша-
та от прясна коприва, салата 

от лук, джоджен и магданоз, 
пресни зеленчуци. Момиче-
тата замесват за първи път 
питка с мед, която раздават 
на съседи и роднини.

От старо време е останала 
приказката „дойде ли Благо-
вец, хващаме се за зелено“, 
тъй като вече са поникнали 
първите ядливи растения 
като коприва, киселец, ла-
пад. Преди всички да седнат 
на софрата, домакинята 
отчупва голямо парче от пи-
тата и го оставя  пред прага, 
за домашния дух – покрови-
теля на къщата. Иманярите 
пък, водени от значението 
на „благо” в смисъл на „бо-
гатство“ и „имане“, се впус-
кат в търсене на заровени 
съкровища. 

На Благовещение, според 
народните вярвания, се за-
връщат и самодивите, които 
нашите деди описват като 
хора със свръхестествени 
качества: те били невидими, 
чувал се само гласът им, 
живеели накрай света. По 
нашите земи самодивите 
идвали, когато всичко се 
раззеленява. Заселвали се 
във високите планини, край 
„неначенати“ езера, извори 
и реки, в клоните на високи 
дървета. Ако някой отсече 
такова дърво, то не горяло, а 
колата, която го превозвала 
– до три дни се чупела.

На Благовец  самодивите 
играели хоро на росна поля-

на, а утъпканата трева там 
повече не растяла. Който 
ги зърнел, се разболявал от 
самодивска болест – тол-
кова красиви и грациозни 
били момичетата. Болните 
можели да се надяват на лек, 
ако преспят на самодивска 
поляна, край самодивски 
извор и се измият с „мъл-
чана вода“ от самодивския 
кладенец. Тези приказни 
митични същества са въз-
пети в приказки, легенди и 
в много народни песни.

От Благовец (25 март) 
до 29 август, когато спо-
ред църковния календар 
се чества отсичането на 
главата на Йоан Предтеча, 
а народът ни го нарича 
Секновение, самодивите 
вилнеят на земята, след 
което се прибират накрай 
света до следващата пролет. 
Преди да си тръгнат, пускат 
отвлечените от тях овча-
ри. Тези  свръхестествени 
същества много обичали 
музиката, затова напролет, 
като си харесали някой 
пастир, който свири хубаво 
на кавал, го омагьосвали 
и го водели със себе си до 
Секновение.

Имен ден празнуват: Бла-
говест, Благовеста, Благой, 
Блага, Благо, Евелина, Еван-
гелина, Гавраил, Габриела, 
Гавраила. 

На всички именици - 
ЧЕСТИТО!

Пролетта е вече тук! 

БГ БЕН

Всеки сезон има своето 
очарование, но като че ли 
свежата  пролет  ни е най-
любима. Тя носи събужда-
не на природата наоколо, 
връща прелетните птици от 
топлите земи, усилва  жи-
вотворните слънчеви лъчи. 
С  Първа пролет  настъп-
ва  пролетното равноден-
ствие, което обещава много 
приятни мигове на откри-
то – пикник на тревата и 
разходки на чист въздух. 
Разнообразието от цъфнали 
клони с приятен аромат, 
по-високите температури 
и птичите песни наоколо 
ни карат да се наслаждаваме 
на пролетта и да я очакваме 
с нетърпение всяка година.

Когато говорим за про-
летта, разбираме, че не зна-
ем много. Нека попълним 
празнините или просто да 
си припомним известните 
за нея факти.

Гледана от Космоса, Зе-
мята става все по-зелена. 
Видео на  НАСА демон-
стрира как през пролетта 
Земята променя своя облик: 
в Северното полукълбо 
изчезват кафявите тонове 
и започват да преобладават 
зелените краски.

Учените успяха да изчис-
лят скоростта на този сезон, 

въз основа на наблюдени-
ята за растежа на цветята. 
Оказа се, че тя наближава 
и тръгва със скорост 50 
километра на ден.

През пролетта човек 
диша с тридесет процента 
по-често, отколкото през 
останалото време на го-
дината.

Пролетта в Южното по-
лукълбо не започва през 
март, както е в Северното, 
а точно обратното - през 
септември.

В Швейцария повече от 
200 години настъпването 
на това време на годината 
е официално признато в 
момента на появата на лис-
то върху кестен, растящо 
близо до правителствената 
сграда. Статистиката сочи, 
че най-често този сезон в 
Женева започва през март, 
но през 2003 г. кестенът ре-
шил да „отвори пролетта” 
в деня на Нова година - 29 
декември. Най-изненадва-
ща обаче била 2006 година. 
Тогава  Женева трябвало да 
отбележи две официални 
дати: първата през март, 
а втората през октомври, 
когато дървото решило да 
пусне листото отново.

Още един интересен факт 
за пролетта - обикновено се 
смята, че именно през тези 
месеци се влюбваме по-

често, но това изобщо не е 
така. Точно в такива топли 
дни ние сме по-податливи 
на романтика от еуфорията, 
която цари в душата, при-
чинена от цъфтеж, аромати, 
звуци на събуждането на 
природата. В същото вре-
ме нивото на хормоните 
или сексуалността остава 
точно на същото ниво като 
през останалата част от 
годината.

През пролетта в Северно-
то полукълбо се завръщат 
десетки видове птици. Едни 
от първите са скворците, 
чието пеене може да се чуе 
още през март. 

В началото на април 
пристигат още пойни птич-
ки, сред които и чинките, 
чието пеене може да се счи-
та за признак на пълноцен-
ното настъпване на Нейно 
величество Пролетта. 

През пролетта се появя-
ват и първите цветя, тъй 
като  растенията реагират 
на външни стимули като 
продължителност на свет-
лата част на деня и темпера-
турата.  Също като хората 
растенията притежават 
ациркадни биоритми, т.е. 
циклични колебания на 
биологичните процеси, 
свързани с деня и нощта. 

Източник: 
https://agromassidayu.com
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Денят на шегата е любим 
празник на малки и големи. 
Сигурно това се дължи най-
вече на възможността да 
разведрим обстановката, да 
се позабавляваме и искрено 
да се посмеем на шегите и 
пакостите, които правим 
на близките си, както и на 
тези, които те ще скроят 
на нас. Доброто настрое-
ние никому не е излишно, 
а първи април е една от 
чудесните инициативи, 
благодарение на които си 
напомняме, че животът не 
е само проблеми и анга-
жименти, а има и хубави 
моменти.

Денят на хумора и шегата 
се празнува в различни 

страни по света на 1 април 
всяка година. Този ден не 
е официален празник, но 
има широка популярност 
и се отбелязва като ден, в 
който хората се шегуват и 
разказват забавни небива-
лици на своите приятели, 
семейство, съседи и колеги. 
За Международен ден на 
хумора и шегата първи ап-
рил е обявен през 1970 г. от 
Международната организа-
ция за радиоразпръскване, 
сега Европейски съюз за 
радио и телевизия. 

Съществуват няколко 
версии за това, защо точ-
но 1 април. Едни смятат, 
че празникът е тръгнал 
от Древния Рим, където 
в средата на февруари (а 
не в началото на април) 

отбелязвали Празника на 
глупците. Друга версия пък 
твърди, че този шеговит 
ден го дължим на неаполи-
танския крал Монтерей, на 
когото поднесли по случай 
спирането на земетресе-
нието риба. След година 
владетелят поискал точно 
същата риба. Такава обаче 
не намерили и готвачът 
приготвил друга, която 
много приличала на пре-
дишната. И макар че кралят 
познал подмяната, той не 
се разгневил, а напротив 
- дори се развеселил от 
остроумието на готвача. 
Оттогава станало обичайно 
на 1-ви април хората да си 
измислят невинни шеги и 
лъжи, с които да се заба-
вляват.

Знаем ли всичко за пролетта?

„Светът е оцелял, защото се е смял“

Където и да се намираме, пак ще се събираме

Вярва се, че на празника и най-силната отрова губи своята сила.

Дойде ли Благовец,
хващаме се за зелено

ПЪРВИ АПРИЛ
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Казват, че природата е 
най-добрият художник. 
Дока з ателс тв о з а  тов а 
твърдение можем да на-
мерим в Северозападна 
България, където се крие 
едно от най-невероятните 
й творения – Белоград-
чишките скали. Изуми-
телните скални образу-
вания обхващат огромен 
по квадратура регион и 
векове наред вдъхновяват 
човешкото въображение, 
което ги кръщава с най-
причудливи имена. Пре-
доставяме ви любопитна и 
интригуваща информация 
за този уникален природен 
феномен не само в Бълга-
рия, но и в цяла Европа.  

Преди 230 милиона годи-
ни Белоградчишките скали 
са били дъно на море. След 
оттеглянето на водата ме-
ките варовици се нагъват. 
Под влияние на въздуха, 
слънцето и природните 
стихии те приемат причу-
дливи форми, които и до 
днес разпалват  човешкото 
въображение.

Характерният червен 
цвят на скалите се дължи 
на корозията на желязо 
в тях.

Повечето хора смятат, че 
Белоградчишките скали са 
тези около крепостта „Ка-
лето”. Скалните образува-
ния обаче се простират на 
площ от около 100 кв. км – 
от село Рабиша на запад до 
село Белотинци на изток. 
Някои от скалите достигат 
до 200 метра   височина.

Освен популярните скал-
ни форми, сред които: Кон-
никът, Мадоната, Дерви-
шът, Метохът, Ученичката, 
Адам и Ева, Хайдут Велко, 
Кукувицата в землището 
на Белоградчишките ска-
ли има  и над 100 пещери.

Белоградчишката кре-
пост се използва като ту-
ристически обект още през 
XIV век от цар Иван Сра-
цимир. Владетелят имал 
лятна резиденция на това 
място. Той обичал да си 
почива сред прохладата на 
скалите и да съзерцава кра-
сивите каменни силуети.

Белоградчишката кре-
пост е една от най-запа-

зените в България. По-
строена е през III век от 
римляните, които използ-
ват естествената защита 
на скалите. Предполага се, 
че основите й са поставе-
ни още от траките. През 
вековете крепостта „Кале-
то” служи на византийци, 
българи и т урци. Тя се 
състои от три двора, все-
ки от които с възможност 
за самостоятелна защита. 
Крепостта функционира 
непрекъснато до Сръбско-
българската война през 
1885 година.

През 1890 г. общинска-
та управа в Белоградчик 
решава да разпродаде ка-

мъните от крепостта за 
строеж, тъй като в нея вече 
не се поддържа гарнизон. 
Местните овчари обаче 
осуетяват плана й, като 
преустройват крепостта 
за стопански нужди. Бла-
годарение на тях „Калето” 
оцелява и до днес.

Върху необикновените 
скални образувания мо-
жете да видите естествени 
бонсаи. Това са борове-
столетници, които растат 
по върховете на скалите. 
Въпреки че са на повече 
от 200-300 години, те са 
много малки. Причината 
е недостигът на влага и   
хранителни вещества.

Част от скалния ком-
плекс е и групата отвес-
ните скали – Боров камък, 
край село Боровица (на 11 
км от крепостта). Там съ-
ществуват малко познати 
и изследвани светилища. 
Местна легенда разказва, 
че от Боров камък душите 
поемат към отвъдното.

През 2007 г. Белоград-
чишките скали бяха номи-
нирани в конкурса „Нови-
те седем чудеса на света”. 
Въпреки че не бяха избра-
ни, те достигнаха до пред-
последната номинация и 
се наредиха сред първите 
77 природни обекта (от 
общо 261 участвали). Над 
6,5 млн. души от цял свят 
дадоха своя глас за родния 
скален феномен.

Легендата за Монаха и 
Монахинята

Има доста легенди за тези 
красиви природни фено-
мени, които са се запазили 
и до наши дни като част 
от местния и национал-
ния  фолклор. Почти всяка 
фигура, която природните 
сили са оформили, има свое 
собствено име и мит.

Една от най-разпростра-
нените легенди за скалите 
е за две конкретни, които 
се наричат Монахът и Мо-
нахинята. В нея се разказва 
как някога на две високи 
скали край Белоградчик 
имало два манастира – деви-
чески и мъжки. Една млада 

монахиня се откроявала от 
всички със своята неземна 
хубост, скрита под дългите 
монашески дрехи. Тя се каз-
вала Вита или още Витиния. 
За зла участ тя се влюбила 
в монах на име Лука, който 
бил от близко намиращия 
се манастир. Тяхната любов 
била невъзможна, против 
законите на духовенството. 
Те се срещали тайно, но 
калугерките разбрали за 
това и я затворили в тъмна 
килия.

Лука обаче намерил начин 
как да я посещава, не след 
дълго от килията на Вита се 
чул детски плач и тогава ка-
лугерките разбрали, че това 
дете е плод на забранената 
любов между Витиния и 
Лука, и я прогонили заедно 
с детето. Това се случило в 
една ужасна нощ, през ко-
ято виела люта буря. Лука 
гледал своята любима и 
рожбата си от отсрещния 
хълм, където бил заловен от 
монасите заради любовта си 
към Вита, и безутешно пла-
чел, защото нямал предста-
ва как да им помогне. В този 
момент земята се разтресла, 
унищожила двата манасти-
ра, а двамата влюбени и 
рожбата им се вкаменили, 
завинаги вперили погледи 
един в друг. Така се спасили 
от смъртоносната буря.

Източници: 
https://bulgarianhistory.org, 
https://7chudesa.weebly.com

БЪЛГАрИЯ - ДревНА И МЛАДА

Белоградчишките скали - 
невероятни творения на природата

„Пред фантастичните видения на Белоградчишките скали човешката фантазия е ограбена, 
абсолютно ограбена с всички свои капризи!”.
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10 Forest Road E17 6JJ tel. 020 850 908 57

7 Wordsworth Parade N8 0SJ tel. 020 888 134 90

166 The Grove E15 1NS tel. 074 46 054 880

177 Tooting High Str. SW17 0SZ tel. 020 876 757 60

46 Longbridge Road IG11 8RT tel. 078 86 185 106 

Любими български закуски 
и баници

Боза, айран и много други

Работим и по заявка 
на клиента

Приемаме поръчки за вити баници, погачи и питки
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Смяната на сезоните и 
по-дългият ден влияят на 
емоционалното и физиче-
ското състояние на хората 
и създават стресови условия 
за организма. През пролетта 
много хора се изнервят, бър-
зо се уморяват и се чувстват 
претоварени. 

В това време на годината 
денят става по-дълъг, а но-
щите по-къси и човешкото 
тяло трябва да се „прена-
строи”. Преходът е съпро-
воден с десинхронизира-

не на ежедневните ритми. 
Това стресира организма, а 
стресът винаги води до на-
рушаване на хормоналния 
баланс, с повече кортизол и 
по-малко серотонин, което 
ви прави по-стресирани. 

Най-лесният начин да 
намалите негативното въз-
действие на емоциите върху 
организма е  да пиете вода. 
Когато човек пие вода на 
големи глътки, тя блоки-
ра адренокортикотропния 
хормон (АКТХ), който се 
произвежда в главата и кара 
надбъбречните жлези да 

произвеждат кортизол. Пи-
тейната вода блокира син-
теза на излишния кортизол.

Физическата активност  е 
другият важен фактор, кой-
то помага за унищожаване-
то на хормоните на стреса. 

Клетките ни имат митохон-
дрии, а когато мускулната 
маса работи, те започват да 
рециклират хормоните на 
стреса. Добре работещата 
мускулна маса може да уни-
щожи хормоните на стреса.

Освен това можете да на-
правите емоционалния фон 
по-хармоничен с помощта 
на специални  дихателни 
упражнения: кратко вдиш-
ване и бавно издишване. 
Можете да използвате три 
дихателни цикъла: на чети-
ри направете вдишване, на 

седем - задържане на дъха, 
на осем - издишване.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...
за подобряване на физиче-
ското и психическото здраве 
експерти съветват да въвеж-
даме по един полезен навик 
всеки месец. Например, 
през март може да укрепим 
сърцето с помощта на все-
кидневни разходки на чист 
въздух, които трябва да про-
дължат поне 15-30 минути.

През април препоръката 
е да излизаме със слънчеви 
очила. През май трябва да 
си лягаме 15 минути по-ра-
но всяка седмица, защото 
тогава тялото ни произ-
вежда хормона мелатонин, 
който помага за поддържане 
на младостта и здравето.

През юни призивът е да 
не забравяме да използва-
ме слънцезащитен крем и 
да носим шапка, за да се 
предпазим от ултравиоле-
товите лъчи, които в големи 
количества може да доведат 
до ускорено стареене, по-
специално до появата на 

бръчки.
През следващия месец 

трябва да ядем много зелен-
чуци и плодове, за да прие-
маме възможно най-много 
витамини. Според специа-
листите през август трябва 
да намалим количеството 
на храната, като заложим 
на малки чаши, лъжици и 
чинии, което ще доведе до 
намалена консумация.

През септември съве-
тът е да се ваксинираме 
срещу грип, за да укрепим 
имунната си система. През 
октомври може постепенно 
да се откажем от сладкото. 
През ноември препоръката 
е да се намали количеството 
на въглехидратите, като се 
замени белият ориз с кафяв, 
а хлябът да е черен или пъл-
нозърнест.

През последния месец на 
годината лекарите откро-
яват дейности, допринася-
щи за психичното здраве 
- медитация за пет минути 
всеки ден или слушане на 
успокояваща музика.

Източници: 
https://lifestyle.bg, 
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Глътка вода или друга 
неутрална течност е спо-
собна да намали вредното 
въздействие на алкохола, 
сочат данните от изследва-
не, публикувано в междуна-
родни медии.

Консумацията на бира, 
вино и водка нарушава 
водно-електролитния ба-
ланс, има дехидратиращ 
ефект и премахва калия, 
натрия, магнезия и калция 
от организма, припомнят 
експерти. Затова съветват 
между всяка чаша или дори 

по-често да се пие вода.  
Газираните напитки и со-
кове може допълнително да 
увеличат интоксикацията 
на организма и да предиз-
викат главоболие. Затова 
е най-добре да поемате ал-
кохола с обикновена вода, 
съветват специалисти и 
добавят: може да се въз-
ползвате от американските 
методи за пиене на алкохол 
с добавен лед, като по този 
начин концентрацията му 
намалява заедно с вредното 
въздействие.

Според анализатори из-
миналата карантинна годи-

на е увеличила  консумаци-
ята на спиртни напитки. В 
същото време населението 
започва да избира алкохол с 
по-високо качество. Вероят-
но това се дължи на факта, 
че туристическата актив-
ност е спаднала и хората 
търсят други начини за на-
маляване на напрежението.

Когато избират алкохол, 
повечето вземат високогра-
дусови спиртни напитки 
вместо 24 бутилки бира, 
като цената приблизително 
е една и съща.

Източник: 
https://www.puls.bg
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Специалистът по съня 
Джеймс Лейнхард описа 
най-полезните пози за сън 
и предупреди кои положе-
ния на тялото са вредни за 
гръбначния ни стълб.

Според специалиста най-
здравословно е да спите 
на една страна с полус-

вити крака и ръце. Това 
е най-оптималната поза, 
облекчаваща напрежението 
върху гръбначния стълб. 
Лейнхард твърди, че макар 
70-80% от хората да спят 
по този начин, повечето от 
тях го правят неправилно: 
например изпъват единия 
крак, което кара гръбнач-
ния стълб да се огъва.

Друга полезна позиция 
е спането по гръб. Според 
Лейнхард това е  почти 
толкова полезно, колкото 
спането на една страна, 
особено ако поставите въз-
главница под коленете си. 
Той обаче не препоръчва 
да спите по корем, тъй като 
тази позиция на тялото  на-
товарва много врата.
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Малко от нас знаят колко 
е добре да похапваме поне 
веднъж на ден по няколко 
лъжички канела с мед за 
закуска или като десерт. 
Сигурно ще ви прозвучи 
невероятно, но ето за какво 
може да ни помогне тази 
на пръв поглед странна 
комбинация.

Сърдечни заболявания 
– вместо с конфитюр нама-
жете филията  хляб с мед и 
канела на прах. Редовната 
консумация ще облекчи 
болките ви, ако имате хро-
ничен артрит.

При висок холестерол се 
смесват 2 супени лъжици 
мед с 3 чаени лъжички 

канела в чаша за чай. В 
рамките на два часа ниво-
то на холестерола ви ще се 
намали поне с 10%.

Артрит – сутрин и вечер 
в чаша гореща вода смесете 
2 суп. лъжици мед и 1 суп. 
лъжица канела на прах. 

Ако сте настинали, три 
поредни дни пийте по 1 ча-
ена лъжичка мед с ¼ чаена 
лъж. канела. Тази напитка 
ще ви помогне по-бързо да 
се възстановите от прос-
тудата, запушения нос и 
кашлицата. 

За силен имунитет – 
дневният прием на мед и 
канела укрепва имунната 
система и я пази от вируси 
и бактерии. Медът съдържа 
естествени съставки, които 

убиват вирусите и предпаз-
ват организма от грип.

Ако сте понатрупали 
повечко килограми през зи-
мата, сложете мед и канела 
на прах в чаша вода. Всяка 
сутрин пийте от сместа 
на празен стомах половин 
час преди закуска. Бъдете 
редовни и постоянството 
ще ви се отблагодари.

При лош дъх в устата 
миенето сутрин с топла 
вода, в която сте добавили 
1 чаена лъж. мед и канела 
ще ви помогне да запазите 
свежия дъх през целия ден. 

Ако често получавате 
болки в стомаха, консу-
мацията на мед и канела 
значително ще ги намали. 

Източник: gotvach.bg

По мнение на някои 
здравни експерти сушени-
те плодове не допринасят 
за свалянето на килограми. 
Те са здравословна алтер-
натива на захарите и слад-
кишите, като се използват 
и в приготвянето на много 
десерти. Богати са на полез-
ни хранителни вещества, но 
трябва да ги консумираме 
умерено. Те са много по-ка-
лорични от пресните пло-
дове, съдържат по-големи 
количества въглехидрати 
и захари, както и фибри. 
Пресните са по-нискокало-
рични и с повече полезни 
хранителни вещества. В 
тях също има въглехидрати 
и захари, така че не бива 
да хапваме твърде големи 
количества. Най-добре би 

било да не разчитаме само 
на броенето на калории, а 

да повишим двигателната 
си активност.

Мед и канела - странна, 
но полезна комбинация

Глътка вода неутрализира 
вредата от алкохола

Коя е най-добрата поза 
за пълноценен сън?

3 стъпки срещу пролетна умора
Физическа активност, пиене на 

вода и дихателни упражнения 
са сред най-добрите при 

смяната на сезоните 
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1. Често ли преминавате 
от приповдигнато в унило 
настроение без особен повод?

а) да, това ми е присъщо 
- 3 т.

б) понякога - 6 т.
в) много рядко - 0 т.

2. Кого обвинявате при 
неуспех?

а) най-често себе си - 6 т.
б) обикновено някой друг 

- 2 т.
в) който е виновен - 0 т.

3. Разминавате се с непо-
зната жена с мрачна физи-
ономия. Какво си мислите?

а) явно е имала лош ден 
- 0 т.

б) ядосана е за нещо - 6 т.
в) сигурно страда от лю-

бовна мъка - 3 т.

4. Денят е слънчев и при-

ятен. Какво ще предприе-
мете?

а) нищо особено, ден като 
всички други - 0 т.

б) ще се поразходя - 2 т.
в) ще ми се прииска да съм 

в отпуск - 6 т.

5. Разделили сте се с лю-
бимия човек. Как ще реаги-
рате?

а) ще се усамотя - 0 т.
б) ще отида да се забавля-

вам - 3 т.
в) ще го забравя - 6 т.

6. Влияе ли ви времето?
а) да, понякога - 3 т.
б) не, никога - 6 т.
в) да, много - 0 т.

7. Как ви действат тъж-
ните филми?

а) не променят настроени-
ето ми - 0 т.

б) разстройвам се - 4 т.

8. Как бихте прекарали 
една свободна вечер?

а) ще помързелувам - 6 т.
б) ще скучая - 0 т.
в) ще направя купон - 3 т.

РЕЗУЛТАТИ:
До 12 точки: Силно дра-

матизирате неуспехите си. 
Мнозина ви смятат за мра-
чен човек. Нужен ви е по-
вече оптимизъм. Вместо 
да се ядосвате или вайкате, 
търсете и смешната страна 
в някои нелепи ситуации.

От 13 до 34 точки: Харак-
терът ви е ведър и уравнове-
сен. Борите се с трудностите 
със здрав разум и вяра в по-
бедата. Имате много прияте-
ли - доброто ви настроение 
привлича околните.

Над 35 точки: Подхожда-

те към живота с несекващ 
хумор. Мнозина ви смятат 
за повърхностен човек, но 
с вашето безгрижие  обик-
новено намирате изход от 
неприятностите. Все пак 
не забравяйте, че не всичко 
може да се реши със смях 
и шега.

Красивата бутилка водка 
е като жената: привлича те 
с външния си вид, а дали е 
добра или лоша, разбираш 
чак на сутринта.

~~~~
Алкохолът убива мозъч-

ни клетки, но не всички, а 
само тези, които отказват 
да пият.

~~~~
Има само един метод да 

накарате човек да заобича 
своята работа. И името на 
този метод е... безработица!

~~~~
По-добре да плачеш при 

психолога, отколкото да се 
смееш при психиатъра...

~~~~
Фу тболът е измислен 

в България през 11 век. 
Треньори на българските 
отбори са били болярите. 
Затова играчите не са ти-
чали по терена, а са ходили 
с чувство за достойнство 
и мъдро изражение на ли-
цето. Тази традиция се е 
запазила в нашия футбол и 

до наши дни.
~~~~

Комиксите с Доналд Дък 
са били забранени във Фин-
ландия, защото не носи 
панталони.

~~~~
Ако се прозявате 8 годи-

ни, 7 месеца и шест дни ще 
произведете достатъчно 
звукова енергия, за да за-
топлите чаша с кафе.

~~~~
Белият дроб от дясно по-

ема повече въздух от левия.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...
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Може би сте чували, че 
ако добавите малко сол към 
кафето си, ще подобрите 
вкуса му.   Дали е вярно 
това? От биохимична глед-
на точка щипка сол нама-
лява горчивината, твърдят 
експерти.

В някои страни традици-
ята при приготвяне на кафе 
е да се добави малко сол 
към водата, с която се вари, 
защото така се подобрява 
вкусът му. Както се оказва, 

причината за всичко това 
се крие в химията. Натри-
евите йони намаляват гор-
чивината чрез механизма 
на трансдукция (процес, 
който влияе на рецепторите 
на вкуса). Нивото му обаче 
се проявява под нивото, на 
което соленият вкус може 
да бъде регистриран.

Как да си приготвите 
кафе със сол?

За да намалите горчи-
вината, ви трябва незна-

чително количество сол. 
Можете да добавите щипка 
за чашка варено кафе. Ако 
държите на точните мерки 
обаче, започнете с 1/4 чаена 
лъжичка кашерна сол на 
6 супени лъжици смляно 
кафе.

Друг начин да „убиете“ 
горчивината е като добави-
те захар. Внимавайте и да не 
препичате кафето, защото 
топлината разгражда някои 
от молекулите, което пък 
води до по-горчив вкус.

Източник: www:/lazara.bg

Пак ще се срещнем след 20 години...
В живота, в песен и на книга
всички се горим на тоя огън...
45 години стигат... Стигат!
30 са вече много!

***
Според изследване 

Това, че всеки трети
е психично отклонен,
не е у нас трагедия голяма,
според мен...
По-страшно и трагично е –
и казвам го ачик –
че всеки трети вече
се нарича политик!

***
Танто за танто 

Писателят и пет пари не струва.
Дано да не е вярно, да греша!
Банкер, например, книги не купува.
Писателят пък - ценните книжа...

***
До моето първо либе

Кой не плаща днеска данък!
И мечти кой не погребва!?
Мойто първо либе, джанъм,
е на втора употреба!

***
Европейци 

И макар във всичко с втора употреба,
вече сме на чисто нова страница:
Всички, ама всички сме сега добре, бе!
Който не е - неговата мамица!

***
Кавърверсия

Земя като една човешка длан!
Но повече от долар не е нужен,
за да продам земята своя нужна
и оня мой от кремък стар Балкан!

***
Откак свят светува,
мазният все отгоре плува...

***
Ако народът не може да бъде целокупен,
лесно ще стане изцяло купен! 

Радой Ралин
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Пържените картофки, 
купени към хамбургер 
или цяло меню, се оказаха 
най-изхвърляната храна 
за вкъщи, сочат данните 
от специално направено 
проучване, пише „Дейли 
мейл”. Повече от половина-
та анкетирани споделили, 
че размерите на порциите 
са твърде големи.

Пържените картофки 

са начело в изследванията 
като любима бърза храна. 
Но повечето хора пред-
почитат те да отидат на 
боклука, вместо да ги ядат 
по-късно.

Близо 72% от запитаните, 
които редовно си поръчват 
пържени картофи, не скри-
ли, че винаги порциите им 
остават недоядени. Всяка 
година от този артикул се 
изхвърлят продукти за над 
1,8 милиарда британски 

лири.
За да се възползвате мак-

симално от стари пържени 
картофки, използвайте 
хартиена кърпа или сол, 
за да премахнете влагата. 
След това ги сложете в 
горещ тиган с олио или ги 
изпечете на скара, като се 
уверите, че ги обръщате 
редовно, за да не загорят, 
съветват експерти.

Източник: 
https://www.obekti.bg

Сол в кафето - защо не? 

1 април - смешна дата, 
смешен празник

Пържените картофки - 
храна на... боклука

На „ти“ ли сте със смеха? ТЕСТ

Д-р Мирена Василева
ПСИХОТЕРАПЕВТ

Семейни и брачни 
консултации
Проблеми на детското 
съзряване
Деца със специални нужди

 Страхови и панически 
състояния

Групова 
психотерапия 

за деца и възрастни
Тревожни и 

депресивни състояния
Зависимости 

(алкохолна, наркотична, 
хазартна и др.)

Тел. 07999334778 Email: mirenaavasileva@gmail.com

Индивидуални  
консултации
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КВАРТИРИ
- Давам под наем голя-

ма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам 
човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладил-
ник. Две тоалетни и баня, 
градина, барбекю, пушал-
ня, силен интернет. Тре-
та зона, идеален транспорт, 
наблизо 2 станции на ме-
тро, рейсове. Много магази-
ни до нас. 07960402029 или 
07568501117

- Отдава се голяма двой-
на стая - 15 квадратни метра.  
Апартаментът е с 3 спални, 
2 отделни WC, разполага с 
всички удобства. Добра ло-
кация - 16 минути пеша до 
Barking station, лесен достъп 
до A13. Цена: £158 на седми-
ца. В цената е включен пар-
кинг, интернет и сметки. Из-
исква се депозит! 0788 060 
2529 0740 475 1608

- Отдавам под наем двойна 
стая в Баркинг, за единично 
ползване. Цена - £110 на сед-

мица, като в нея са включени 
и сметки. Тел. 07814541700.

- Просторен напълно об-
заведен самостоятелен апар-
тамент от 40 кв.м, с гради-
на и навес в N9 - за работещ 
професионалист или двой-
ка без деца и животни. След 
ремонт, свободно паркиране, 
отлична инфраструктура и 
транспорт. Цената е 890 лири 
месечно, без сметки. Теле-
фон за контакт 07448421600 
- Маргарита

- Отдавам под наем две 

двойни стаи в района на 
Walthamstow. Телефон за 
връзка: 07743929144 (на ан-
глийски).

- Двойна стая в уютна къща 
с две бани и тоалетни, бли-
зо до Plaistow station. Моля, 
звънете на тел.: 07810 205 096.

- Дава се под наем единич-
на стая в тиха и поддържа-
на къща на 2 минути пеша 
от Stepney Green Station. Це-
ната на стаята е 130 паунда и 
включва всички сметки. Тел.: 
07846 600 938.

ДРУГИ УСЛУГИ
(416) Гледайте безплатно 

над 90 български ТВ канала, 
без месечни такси и догово-

ри, за повече информация: 
тел. 07756256431

(415) Ремонт на бензино-
ви машини - косачки, резач-

ки, мотофрези, генератори 
и други, тел. 07440477886

(415) Безопасно и гаран-
тирано унищожаване на 

дървеници и други вреди-
тели, тел. 07769218796

(415) Гледам на кафе и 
на карти Таро, развалям 

магии, правя бяла магия 
за любов, лея куршум и 
восък против страх, тел. 
07471570880, 02084060439, 

Йордана
(415) Електрически услу-

ги, инсталации и ремонт на 
аварии, тел. 07578617184

ОБЯвИ

top satellite
• Satellite and Aerial System
• Door Entry Intercom
• Intruder Alarms
• Access Control
• CCTV
• Installation and Maintenance 

E-mail: info@topsatellite.co.uk
www.topsatellite.co.uk

07899 917 634
07429 043 587

services

GeorGi GeorGiev

www.TopSATEllITE.Co.uk

Job in a domestic household 
as a part time cleaner (£10ph 
-  20 hours per week at 
£200 per week) with free 
accommodation, in London. 
isabellalafferty@yahoo.co.uk

W e  a r e  l o o k i n g  f o r 
HGV drivers full time and 
permanent who will drive 18 
ton and 7.5 ton vehicles . It is 
multiple drop to commercial 
shops .  email  address  : 
esonmez@ozdiller.com and 
phone number :07483 121203

Looking for  BARBER 
MALE OR & FEMALE good 
pay. NEXT TO PLOVDIV 

CAFE 07944532821
КТТ търси персонал за 

работа по хотели в центра-
лен Лондон. Работата е на 
трудов договор и заплаща-
нето е на всеки две седмици. 
Заплащането варира, като 
средно е £10.00 на час. За 
повече информация, моля 
обадете се на 075 3911 2096 
или пишете на adelina@
kttgreencleaning.co.uk 

Pizza GoGo Ltd търси 
общи работници. Работа-
та се състои в разтовар-
ване на стока в пицарии-
те на верига GoGo. Рабо-

тата е постоянна от поне-
делник до събота – от 07.30 
до 16.00 часа. Желаещи-
те повече информация мо-
гат да се обадят на телефон: 
07814407091. 

Шофьор С+Е. Описание 
и изисквания: Шофира се 
само в Англия. Фирмата 
е базирана във Felixstowe. 
Изисква се категория С+Е, 
задължително опит на ка-
мион C+E, може и да не е 
международен, английски 
език не се изисква. Телефон 
за връзка:  +447445669598/ 
Viber, WhatsApp

Обяви за работа (търся, предлагам)
Предлагаме работа за куриери на ванове

За контакти: 
07880611250 

възможност за подписване на дългогодишен 
договор. Изисквания: английска шофьорска 

книжка от поне 1 година; умения за 
комуникация и разбиране на английски 

език; познания и ориентираност за районите 
(SW1). Предлагаме ванове, които трябва 

да се пазят и за които имате отговорност. 
Осигуряваме застраховката и горивото. 

Заплащане: на всеки 4 седмици 
или 13 работни заплати за годината

Агенция 
TSDI

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ

Квартири (търся, предлагам)

Други услуги

Обадете ни се за 
безплатен правен 
съвет!
Снежина Янкова 
07516 441 448 
020 7681 9013
www.osborneslaw.com

NO WIN NO FEE

OSB20050-0502 1702-BG-Ben 83x48mm FA.indd   1 02/06/2020   15:14

Борнео Кафе Бейкъри
Търси да назначи обслужващ персонал

на пълно работно време (full Time)

Изисквания:
Право на работа във Великобритания

Отлични комуникационни умения
Високо ниво на английски език

Умения за работа в екип 

Предлагаме: 
Постоянен трудов договор

Стартово заплащане от £10.00 на час
Отлична работна среда + безплатна храна 

Месечно заплащане по банков път 
Платено обучение  
         Работа на смени 

 За повече информация, моля позвънете на 
Тел: 07404778916 

емайл: borneocafebakery@outlook.com
Facebook Messenger: borneocafe&bakery
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ФРИЗЬОРСКИ И 

КОЗМЕТИЧНИ 

УСЛУГИ
- ЗD Meso Foundation - из-

равняване на тен, премах-
ване на белези от акне, пет-
на от изгаряне, действа из-
глаждащо за красива кожа. 
Поставяне на дермални 
филъри с Дерма Пен, без 
болка и игли и напълно 
безвредно.  Процедури от 
типа масаж на лице, влага-
не на ампули против старе-
ене, козметични процеду-
ри за тяло и лице, вариан-
ти за мобилно посещение, 
тел. 07799203028

Здраве   Мода   Красота

Нашият екип:

Иван Иванов – дипломиран 
кинезитерапевт с богат опит:

- лекува болки във врата, 
гърба и кръста, дължащи 
се на радикулити, плексити, 
дископатии, дискови 
хернии, травми 
- ускорено възстановяване 
след раждане

Тел. 07594231782
www.physiotherapyservicelondon.co.uk

Приемни дни и часове
в българската клиника 

„Doctors 4 You“
(Северен Лондон)
Петък и събота:

от 10.00 до 17.00 часа

Д-р Ганчев:
- общопрактикуващ лекар

Тел. 07594986328
20 oakdale Road, Southgate, london, N14 5RE

С П Р И   Б О Л К А Т А !

В българския хранителен склад „Карлово”:
Unit 2, New England Industrial Estate, Gascoigne Road, Barking, IG11 7NZ

„Лорет“ 
фризьорски салон

Българският салон в Лондон!

Работно време:
вторник - неделя

Тел. 07803823393
Facebook Еmail: 
lora0205@abv.bg

Ученичка на Стилист Капанов
Майстор на Френската академия по фризьорство

Носителка на международни награди по фризьорство

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ

- Транспортни услуги с 
комби до летищата в Ан-
глия на тел.: 07404 909 309. 

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, раз-
умни цени, точност и ко-
ректност, комфорт, 24/7, 
тел. 07446116905

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, раз-
умни цени, точност и ко-
ректност, комфорт, 24/7, 
тел. 07446116905

-  Преместване на ба-
гаж и мебели с микробус, 
извършване на услуги в 
Лондон и околността, тел. 

07852661908
- Трансфери до летища, 

7/5 - местни автомобили, 
24/7, на изненадващо ни-
ски цени. Вътрешни кур-
сове в Лондон и извън Лон-
дон, в удобно за вас време, 
трансфери до ферми, мал-
ки премествания, тел./viber 

07907940621 
- Всекидневен превоз от 

и до летища, училища и 
университети, отивания до 
центъра и във всяка посо-
ка. Поръчайте своето такси 
на тел. 07904649039

- Денонощни таксиме-
трови услуги до всички ле-

тища, тел. 07584424432
- Предлагам транспор-

тни услуги с бус до вся-
ка точка на Англия, тел. 
07599829383

- Денонощни таксиме-
трови услуги до всички ле-
тища, с 8-местен Mercedes 
Vito, тел. 07882033773

АВТОУСЛУГИ 
- Водородни системи за 

икономия на гориво до 40%. 
Повече мощност и дина-
мика на мотора. Над 80% 
по-малко Со2 емисии. За 
всички двигатели с вътреш-
но горене. Тел. :07866940426

- Автосервиз в Чатъм, 
Кент. Ремонт на автомоби-
ли, гуми, климатици, МОТ. 
Телефон: 07428250921

Транспортни услуги www.portokal.co.uk
Доставка на всякакъв вид пратки до/от 

България
Офиси в UK: 

Barking, Tottenham, Ealing, Walthamstow, 
Sutton, Stratford, Deeside, Harlow, 

Wisbech, Ipswich, Preston, Wolverhampton 
Yeovil

   UK Собствен транспорт    BG

Специални цени за 
големи количетва.

За справки: 
07810460552

          Доставка до офис или адрес 

Шивашки 
услуги

в Лондон - Нели
Качество и 

достъпни цени!
Договаряне на 

удобно за 
вас време

Тел. 07464601852
nelinka1968@abv.bg

ᰄ伄䄄䈄㸄 㜄
〄
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- Отговорността за точ-
ността на информацията и 
съдържанието в рекламни-
те карета и обявите, е на ре-
кламодателите.  
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УРОЦИ, КУРСОВЕ, 
ПРЕВОДИ, 
КОНСУЛТАЦИЯ

- Уроци по математика и 
информатика на всички нива 
за българи, живеещи във Ве-
ликобритания - онлайн уро-
ци на тел.: +359899 126 106.

- Индивидуални уроци по 
английски език в реално вре-
ме на тел.: 07459 702 621.

- Курсове за багеристи, фа-
дромисти и мотокаристи, 
тел. 07552442855, Илиян

-  Уроци по  англий -
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

ОБЯвИ

Училища   Курсове   Детски градини
Българско училище
„Боянь Мага“, Лондон

Училище за 
български език и изкуства

пиано, рисуване, пеене 
танци, цигулка 
и китара

Класове за деца 
от 3 до 19 години, 
ДГ до 12 клас

„Скрит някъде на остров, в океана
край Темза и зелена там поляна

роден е детски рай чудесен
с приказки, игри и родна песен.

Тук някак лесно сбъдват се мечтите
и неусетно как минават дните ...“

www.boyanmaga.org Тел. 07919022006

Teл. 
02085270212 

Moб. 
07796692522

ИЛИЯН рУСев

СПеЦИАЛНА 
подготовка за  

GCSE и 
11+ ExAMS

Подготвям  деца  по  МАтеМАтИКА

БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН

Вие можете да защитите и 
подкрепите БГ БЕН - един-
ственият български вестник 
във Великобритания. Това 
ще бъде знак за съпричаст-
ност за независимата жур-
налистика и професионал-
ни стандарти.

БГ БЕН не е бизнес, съз-
даден за печалба, а само и 
единствено да е в полза на 
българите на Острова. За-
това той се разпространява 
безплатно. 

Всяка помощ е важна, 
защото тя показва, че все 
още има хора, които държат 
на качеството и истинските 
новини!

Доказали сме, вече почти 
20 години, че работата ни е 
насочена изцяло в подкре-
па на българите, които са 
избрали да живеят, работят 
и учат в Обединеното крал-
ство, а така ние неотменно 

заставаме зад тях. 
Оценка за нашия труд са 

и вашите ежедневни обаж-
дания, в които ни споделя-
те, че нямате търпение да 
получите всеки нов брой 
на вестник БГ БЕН. Затова 
искрено Ви благодарим!

Защо е важно да 
подкрепите вестник 

БГ БЕН?
Всеки брой на вестник БГ 

БЕН достига до читателите 
абсолютно безплатно, но 
това е свързано с големи 
разходи за създаване на 
новини и репортажи, за 
предпечатна подготовка, за 
печат и за разпространение. 
БГ БЕН е независима медия, 
която се самоиздържа от 
реклами и безвъзмездна 
финансова подкрепа. Във 
време на икономическа кри-
за това е сериозно предизви-

кателство. Само от началото 
на годината цената за печат 
е увеличена два пъти. По-
вишават се и разходите за 
създаването на най-важните 
и безпристрастни новини, 
които публикуваме на сайта 
на БГ БЕН ежедневно. 

Затова вашата подкрепа 
е изключително важна за 
нас. Тя ще ни помогне да 
продължим да издаваме 
безпристрастния и любим 
вестник на Острова за вас.

Имате възможност да 
станете редовен спомощест-
вовател, но можете да ни 
подкрепите и еднократно 
със суми, които са по ваши-
те възможности.

Нашата банкова сметка е:
PA Events Ltd,
Lloyds Bank
sort code 30-92-90
acc.02271697
Благодарим за доверието!

Подкрепете БГ БЕН -
единственият 

български вестник, 
който е винаги до Вас!



БГ БЕН 25 март 2022 г.
Брой 6 (467), Година XIX 29ЗАеДНО С КАФетО



30 БГ БЕН 25 март 2022 г.
Брой 6 (467), Година XIXЗАеДНО С КАФетО



БГ БЕН 25 март 2022 г.
Брой 6 (467), Година XIX 31СПрАвОчНИК

ЗА ВЕСТНИКА:
Формат: Таблоид 259 мм х 330 мм
Брой страници: 32
Периодичност: двуседмичник
Рекламен обем на страница: 854.70 кв. см
Брой колони на страница: 6
Ширина на колоната: 4.1 см
Разстояние между колоните: 0.3 см
ОТСТъпКИ:
За площ:
10% - Рекламно каре над 100 кв.см
15% - Рекламно каре над 300 кв.см
20% - За рекламно каре на цяла страница
За публикации:
10 % - за повече от 10 публикации
20 % - за повече от 20 публикации

Издателите на БГ БЕН си запазват право-
то на промяна в цените на рекламните ус-
луги, като се задължават да обявят това 
на страниците на вестника минимум две 
седмици по-рано. Промените не важат за 
вече сключени договори.

Small box каре - едно лесно и ефективно 
решение, ако искате вашата малка бизнес 
обява да се откроява сред останалите. 
Размерите на карето са 4.1х4 см. Срещу 
сумата от 30 лири вашата обява ще изли-
за в продължение на 4 броя на вестника и 
винаги ще бъде четена с предимство.

Технически 
изисквания: 
Възможни основи на 
карето в см:
➢  4.1; 8.4; 12.8; 
17.2; 21.5; 25.9
Всички страници са 
пълноцветни

Цени за реклама: 
На 1 кв.см.
първа стр. £3.50
2-ра, 3-та стр. £1.60 
последна стр. £1.60
4-та и 5-а стр. £1.20 
20-та и 21-а стр. £1.20
останали стр. £0.80

1/2
428.00 кв. см

1/8
107.00 кв. см

последна страница 
£ 742.40

последна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 566.80

Вътрешна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 139.20

1/4
214 кв. см

1/16
53.50 кв. см

последна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 278.40

Вътрешна страница 
£ 46.40

последна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 69.60

За условията за слагане на реклама на уебсайта на вестника (www.bgben.co.uk), 
повече информация на: www.bgben.co.uk/reklama_bg.php

РЕКЛАМЕН пАКЕТ:

Искане за определено място на каре 
се заплаща 25% върху цената

БГ БЕН/BULGARIA
ISSN No. 1744-8751

www.bgben.co.uk

Издание на
PA Events Ltd.

Регистрирана компания в 
Англия и Уелс под

№ 04972283

Safe Advice Ltd.
1st Floor, 79 West Ham Lane

London, E15 4PH

Контакти в UK
тел. +44 (0)20 3411 0802

+44 7888 676 471
Контакти в България

тел. +359(0) 32 63 99 33

Отговорен редактор 
за Великобритания
Евгений Кайдъмов

ekaydamov@bgben.co.uk
тел. 020 3411 0802

0784 6496 968

Координатор
Нежди Халил

nhalil@bgben.co.uk
Сътрудници

Северино Кожухаров
skozhuharov@bgben.co.uk

Отговорен редактор за 
България

Юлия Ташева
juliagrigorova@abv.bg

тел. 032/63 99 33
0897 056 435

Маркетинг и реклама

Ивелин Митев
reklama@bgben.co.uk 

Тел. 07888676471

Павел Иванов
pavel2asi2@gmail.com

Печат: St Clements Press (1998) Ltd, Unit 3, Rick Roberts Way, London, E15 2NF, 
mohammed.faqir@ft.com

Екип на вестник БГ БЕНМаркетинг 
и реклама

Отговорен редактор 
за Великобритания

Издание на
PA Events Ltd.

Траяна Владимирова
trayana.vladimirova@gmail.com

Здравка Владова-Момчева
zdravkavm@gmail.com 

Ивелин Митев
office@donas.co.uk

Toni Rock
Rock_Arena@abv.bg

Валентина Костова  
valentina.rs@abv.bg

Юлия Ташева
juliagrigorova@abv.bg

Координатор Отговорен редактор 
за България

Контакти в UKАдрес на 
редакцията

www.bgben.co.uk

Сътрудници

Предпечат Коректор

ПОСОЛСТВО НА Р 
БЪЛГАРИЯ В ЛОНДОН
186-188 Queen’s Gate, London 
SW7 5HL
Teл. 02075813144, 
02075849400
ambass.office@
bulgarianembassy.org.uk 
Почивни дни: по време на 
официалните на България и 
на Обединеното Кралство

КОНСУЛСКА СЛУжБА КЪМ 
ПОСОЛСТВОТО
(понеделник до петък от 9.00 
до 13.30 за всички консулски 
услуги без визи) за подаване 
на визи:  от 14.00 до 16.00)

Васил Асенов 
ръководител на Службата 
по трудовите и социални 

въпроси към посолството на  
България в Лондон
тел. 02075813144, 
v.asenov@bulgarianembassy.
org.uk

Паспорти и документи за 
самоличност
Заявления за нови лични 
документи се приемат 
единствено в Консулската 
служба на Посолството в 
Лондон. От 01.08.2010 г. бе 
въведена нова електронна 
система за запазване на час 
за подмяна на документи за 
самоличност на български 
граждани, постоянно живеещи 
във великобритания.
електронното запазване на час 
може да се осъществи чрез:
- Интернет - сайт  www.
bgpassport.co.uk 

http://bulgarianembassy-
london.org/consular-services/
bld/ 

Регистрация като 
самонаето лице (self-
employed)
тел. 0300 200 3504
www.gov.uk/new-business-
register-for-tax

Общи справки 
за наети лица (employed)
тел. 0300 200 3300

Подаване и попълване на 
форми за Self Assessment
тел. 0300 200 3310

Construction Industry 
Scheme (CIS)
Общи справки и регистра-
ция: 0300 200 3210

Общи справки за Universal 
Credit
тел. 0345 6000 723
(понеделник до петък от 8 
до 18 часа) 

Общи справки за Tax 
Credits
тел. 0345 300 3900
www.gov.uk/browse/
benefits/tax-credits 

Общи справки за Child 
Benefit
тел. 0300 200 3100
www.online.hmrc.gov.uk/
shortforms/form/CBO_
General

Citizen Advice Bureau 
За безплатна правна кон-
султация на територията на 
великобритания
www.citizensadvice.org.uk/

Българска Православна 
църква в Лондон
188 Queens Gate
London, SW7 5HL
тел. 020 7584 4607
www.bgchurch.org.uk/

Важни телефонни номера и адреси

Още за вашето спешно обаждане 
във Великобритания

Ситуация Номер/
Контакти

Животозастрашаващи инциденти 999 или 112
Неспешни случаи, изискващи 

намесата на полицията 101

Неспешни случаи, изискващи 
намесата на здравно лице 111

Теч на газ в имота или на улицата 0800 111 999
Надвиснали или паднали 

електрически кабели 0800 40 40 90

Изоставени превозни средства, 
опасни сгради, вандализъм, 

нерегламентирано изхвърляне на 
отпадъци 

свържете се с местната община

www.gov.uk/
find-your-local-council

Спиране на ток 
 свържете се с вашето 

енергоразпределително дружество. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на National Grid

www2.nationalgrid.
com/UK/Safety/

Power-cut

Теч на вода на улицата 
свържете се с вашето местно ВиК. 
Телефонът му можете да намерите 

на сайта на Ofwat

www.ofwat.gov.uk/
households/your-

water-company/map

Картата отразява гъстотата на българи-
те в Лондон по общини. За изготвянето й е 
използвана информация от базата данни 
на БГ БЕН, както и обобщени данни от 
регистрациите на потребители в сайта 
www.bgstreet.co.uk и обявите, пуснати 
в сайтовете: www.easteads.co.uk и www.
kvartiri.co.uk.

Българска карта 
на Лондон

Къде сме ние в тукашната география, в кои 
райони кънти повече родна реч и в кои – по-малко, 

в кои райони да се търсим (или пък отбягваме)

 направо сме си в махалата
 български уют
 ставаме все повече
 срещаме се тук-там
 екзотика
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